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Mieszkaniowy
to bezpłatny miesięcznik wydawany 
przez Wrocławską Fabrykę Prasową 

przy współpracy z trzema czołowy
mi na wrocławskim rynku spółkami 
zarządzającymi nieruchomościami: 
„Ateną”, „Centrum" i „Fontis”. Dzia
łają przede wszystkim na terenie 
Starego Miasta i Śródmieścia. W su
mie zarządzają ponad 16 tysiąca
mi mieszkań i okołc 2000 lokali 
usługowych. Właśnie tu docidra 
„Wrocławski Informator Mieszka
niowy”. Jest także stałą wkładką 
do miesięcznika nieruchopiościo- 
wego „Wrocław i wokół Wrocła
wia", który z kolei sprzedawany 
jest na terenie całego Dolnego 
Śląska i Opolszczyzny.
Poza informacjami dotyczącymi 
rynku mieszkaniowego i, ogólniej, 
nieruchomościowego we Wrocławiu 
na łamach „WiM” znajdziecie Pań
stwo bogatą ofertę ogłoszeń zarówno 
bezpłatnych, jak i płatnych.
„WiM” może się okazać doskonałym 
sposobem bezpośredniego dotar
cia z informacją i reklamą różnych 
branż nie tylko do mieszkańców 
Śródmieścia i Starego Miasta, ale 
także do mieszkańców całego Dol
nego Śląska.
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Ukwiecone balkony są ozdobą budynku. 0  wynikach konkursu „Ukwiecamy 
Wrocław” w zasobach administrowanych przez ZGM „Centrum” na str. 7

Woda Bon Ar t  ̂
N a t u r a l n a  W o d a  Ź r ó d l a n a  ^

Dawid Jackiewicz kandydat „Prawa i Sprawiedliwości” do Rady 
Miejskiej Wrocławia z osiedli: Nadodrze, Ołbin i Kłeczków:
• Władzę lokalną we Wrocławiu można sprawować lepiej, 
skuteczniej, bardziej przejrzyście i uczciwie. „Prawo 
i Sprawiedliwość” jest przekonane, że właśnie tak należy i można 
funkcjonować zarówno na szczeblu lokalnym, jak i ogólnopolskim. 
Jesteśmy zdania, że należy zmierzać do absolutnej odnowy 
moralnej w życiu społecznym i politycznym. Dlatego też „PiS” 
wystawia swą reprezentację w zbliżających się wyborach ^  
samorządowych.

FONTIS Zygmunt Kosek, inspektor nadzoru budowlanego: ■ Problem 
tkwi w tym, że koszty docieplenia muszą ponieść w łaściciele  
wszystkich mieszkań, bo ściany są częścią wspólną.
Przy tych szczytowych ścianach znajduje się jednak raptem  
kilka mieszkań ze wspólnoty, a pozostali musieliby jednak też 
solidarnie ponieść koszt takie j inwestycji. Ci, którzy mają 
mieszkania od wewnętrznej strony budynku, zwykle nie są 
tym zainteresowani, by partycypować w kosztach, mających 
służyć poprawieniu warunków grzania w mieszkaniach 
sąsiadów.
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Miasto podejmuje pilny remont

30 balkonów
! ► Centrum Gospodarowania Komunalnym Zasobem Mieszkaniowym we Wrocławiu

poinformowało nas, że już lub w najbliższym czasie rozpoczną się remonty 
30 balkonów. Będzie on kosztował 319tys. zł, z czego Gmina Wrocław 
przekazuje na ten cel 250tys. zł. Wyremontowane mają być balkony 
w budynkach przy ul. Trzebnickiej 50, Szczęśliwej 6 i 8, Parkowej 38/40, 
Gajowickiej 166, Pasteura 17, Walecznych 3, Wygodnej 13, Jagiellończyka 
1A i Kilińskiego 33/35.

! Dyrektor Centrum Gospodarowania formujemy. Pod uwagę brane są rów-
Komunalnym Zasobem Mieszkanio- nież te na Brochowie. Wcześniej jednak
wym we Wrocławiu M arek Kończak wspólnoty mieszkaniowe muszą zlecić
przekazał nam 6 września następującą przygotowanie projektu budowlanego
informację: i na tej podstawie otrzymać pozwolenie

W  n a jb liż szy c h  
tygodniach rozpocz
nie się rem ont 30 
balkonów  p rzy  u li
cach: ul. Trzebnickiej 
50, Szczęśliwej 6 i 8,
Parkowej 38/40, Gajo
wickiej 166, Pasteura 
17, W alecznych 3,
Wygodnej 13, Jagiel
lończyka 1A i Kiliń
skiego 33/35. Będzie 
on kosztow ał ponad 
319tys. zł, z czego 
gmina przekaże na ten 
cel 250 tys. zł.

przy ul. Jagiellończy
ka 1A, K ilińsk iego  
33/35 i Parkowej 38/
40 są w 100 proc. wła
snością gminy, dlatego 
koszt remontu balko
nów pokryje Centrum 
Gospodarowania Ko
munalnym Zasobem 
M ie sz k a n io w y m .
W pozostałych przy
padkach gm ina  je st 
w spów łaścic ie lem , 
tak w ięc za  rem ont 
zapłaci w spólno tą  
mieszkaniowa. Zgod
n ie z ustaw ą  o w ła
sności lokali (ustawa 
z dnia 24 czerwca 1994 
r.) za zobowiązania do
tyczące nieruchomości wspólnej, a są 
to m. in.: balkony stanowiące część 
elewacji, klatki schodowe, instalacje 
elektryczne, gazowe, co, sanitarne, od
powiadają wszyscy współwłaściciele, 
czyli wspólnota mieszkaniowa.

Balkonów, które wymagają remontu, 
jest we Wrocławiu znacznie więcej, ale 
na te 30 jest sporządzona ekspertyza 
stanu technicznego, projekt budowy i, 
co najważniejsze, pozwolenie na bu
dowę. Jeszcze w tym roku decyzją 
Wiesława Kiliana, odpowiedzialnego 
w Zarządzie Miasta za politykę miesz
kaniową, Centrum Gospodarowania 
Komunalnym Zasobem Mieszkanio
wym na remont balkonów przeznaczy 
200 tys. Przy których ulicach będą re
montowane -  na pewno Państwa poin-

Podgrzew acz  + butla 
+ pom pka do soku: 
Teraz tylko 199,- z ł

©  354 04 49 ~
na g łowy przechodniów.

na budowę. Uwzględnić należy również 
stanowisko Miejskiego Konserwatora 
Zabytków. Ekspertyza stanu technicz
nego jest już zrobiona. Kamienice te 
mają ponad sto lat. Stal z tamtego okre
su obecnie zachowuje się jak żeliwo: 
po obciążeniu nie ulega odkształceniu 
plastycznemu, tylko następuje kruche 
pęknięcie. Poza tym duży wpływ na zły 
stan techniczny balkonów miało usy
tuowanie budynków w pobliżu węzła 
kolejowego. Przez lata był on obsługi
wany przez lokomotywy parowe spa
lające węgiel kamienny i lokomotywy 
spalinowe na olej napędowy. Atmosfera 
w obrębie Brochowa zawierała dużo 
związków siarki, niszczących stalowe 
konstrukcje. Stal ta została przebadana 
na Politechnice Wrocławskiej.

CENTRUM Zygmunt Łotocki, prezes ZGM „Centrum” : • Zamieszanie wywołane 
przez niektóre media wokół przetargu na zarządzanie i administro
wanie zasobami komunalnymi Wrocławia spowodowało sporo niepo 
kojów, nieporozumień i wręcz plotek wśród sporej części mieszkań 
ców miasta. Zapewniam jednak, że przetargowe (czy inne) rozstrzy 
gnięcia tej kwestii naprawdę nie dotyczą losu członków wspólnot 
mieszkaniowych, których domami administrujemy. Nadal też trosz
czymy się o lokatorów mieszkań komunalnych, którymi 
dotychczas zarządzaliśmy. Nic się w tej kwestii nie 
zmieniło. Można spać spokojnie
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INFORMATOR
Spółka prowadzi działalność 
w niżej wymienionych siedzibach:

Biuro Nr 1
ul. Kluczborska 31/33 -
tek 321-59,70, 322-35-10.322-37-55
Biuro Nr 2
ul. Henryka Pobożnego 11/13
teł. 321-51-59,322-78-64,322-57-41,
321-47-88

WYKAZ FIRM PROWADZĄCYCH 
STAŁĄ OBSŁUGĘ 
w zakresie usług porządkowych 
i budowlanych w budynkach 
zarządzających przez Spółkę 
„ATENA”

Usługi porządkowe
-  sprzątanie budynków i ich otoczenia
-  wywóz gruzu
Zakład Usług Różnych we Wrocławiu
ul. Gajowicka 174/6 
teł. 361-32-23

Usługi instalacyjne
-  awarie, konserwacje, .naprawy instal. 

wod.-kan. i gazowej
-  pogotowie wod.-kan.
-  pogotowie gazowe 
Przedsiębiorstwo Usług Handlowych 
„SPECBUD” we Wrocławiu
ul. Otwarta 3/5
tel.0-502-597-857
tel.0-601-644-827

Usługi elektryczne
-  awarie, konserwacje, naprawy
-  pogotowie elektryczne 
Zakład Elektryczny „PRESTA” 
we Wrocławiu
ul. Jedności Narodowej 171 A 
tel.372-11-98 
tel.0-502 377-492 
tel. 0-502 377-491

Usługi stolarsko-szklarskie
-  konserwacja i naprawa stolarki 

otworowej w części wspólnej budynku
Zakład Produkcyjno Handlowo-
Usługowy „ MAGREN” we Wrocławiu
ul. Archeologów 8
tel. 345-49-94
tel. 0-504 279-840

Usługi dekarsko-blacharskie
-  konserwacja i naprawa pokryć 

dachowych wraz z obróbkami 
blacharskimi

WISBUD -  Zakład Wielobranżowy 
Remontowo-Budowlany 
Wrocław, ul. Maleczyńskich 27 
tel. 0-601 713-773.

Usługi ogólnobudowlane
-  murarskie, malarskie, ślusarskie 

drobne roboty stolarskie
Spółdzielnia Rzemieślnicza 
Budowlano Usługowa we Wrocławiu
al. Oleśnicka 15 B 
tel.322-79-78

Przegląd instalacji gazowej
wraz z próbą szczelności 
Zakład Usług Handlowych 
„STAINGAZ” we Wrocławiu
ul. Nowowiejska 47/2 
tel. 327-90-54 
tel. 0-90-341-431

Usługi zduńskie
-  budowa i przebudowa pieców 

w mieszkaniach Gminy
Zakład Ogólnobudowlany 
w Ostrzeszowie
ul. Królowej Bony 7 
tel. (-62) 730-11-50

Usługi stolarskie
-  wymiana stolarki otworowej

w mieszkaniach Gminy Wrocław 
Zakład Stolarki Budowlanej
Uraz
ul. Kwiatowa 8 
tel. 310-80-52 ■. ...
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Sp. z o.o.
50 - 241 Wrocław, ul. H. Pobożnego 11/13 tel. (0 71) 321 51 59, 322 78 64

Dawid Jackiewicz kandydat „Prawa i Sprawiedliwości”
do Rady Miejskiej Wrocławia z osiedli: Nadodrze, Ołbin i Kłeczków. Lista nr 10.

Jestem ze Śródmieścia

- Dlaczego zdecydował się pan kan
dydować do Rady Miejskiej?

- To w ynika ze świadomości, że 
władzę lokalną we Wrocławiu można 
sprawować lepiej, skuteczniej, bardziej 
przejrzyście i uczciwie. „Prawo i Spra
wiedliwość” jest przekonane, że wła
śnie tak należy i można funkcjonować 
zarówno na szczeblu lokalnym jak i 
ogólnopolskim. Jesteśmy zdania, że 
należy zmierzać do absolutnej odnowy 
moralnej w życiu społecznym i poli
tycznym i dlatego też „PiS” wystawia 
swą reprezentację w zbliżających się 
wyborach samorządowych. Chodzi nic 
tylko o zdobycie mandatów, ale przede 
wszystkim o urzeczywistnienie tych 
-poglądów jak  należy uprawiać poli
tykę. Decyzję o kandydowaniu pod
ją łem  ponieważ chcę aby budowanie 
państwa prawa rozpoczynało się już 
na poziomie samorządu lokalnego. W 
mojej decyzji utw ierdził mnie lider 
PiS Jarosław Kaczyński udzielając mi 
swojej rekomendacji. Z wykształcenia 
je stem  politologiem, mam więc w ie
dzę o mechanizmach funkcjonowania 
samorządu lokalnego. Jestem też od 
blisko 10 lat zaangażowany w życie 
społeczno -  polityczne W rocławia i 
myślę, że zdobyłem odpowiednie do
świadczenie niezbędne do pełnienia 
funkcji radnego. Wiem jak to czynić, i 
jestem przekonany, że sprostam ocze
kiwaniom wyborców.

- Czyli w tej decyzji o kandydowa
niu ważny był też element krytycznej 
oceny dotychczasowej władzy samo
rządowej w naszym mieście?

- Niestety, faktycznie był w  tym 
pew ien elem ent k ry tycznej oceny 
dotychczasowych w ładz W rocławia. 
Zaznaczam, że „pewien”, bo jest też 
bardzo wiele dobrego w ich działa
niach i należy to przyznać dotychcza
sowym włodarzom naszego miasta.

Dawid Jackiewićz to człowiek 
młody i zdecydowany, doskonale 
oceniany w swoim środowisku. 
Fachowiec przygotowany do pod
jęcia wyzwań na miarę X XI wie
ku. Jestem przekonany, że warto 
oddać na niego swój głos.

Jarosław Kaczyński 
.Lider „Prawa i Sprawiedliwości”

► 27 października będziemy wybierać radnych Rady Miejskiej, którzy maja 
nas reprezentować przez następne 4 lata. Jednym z godnych uwagi 
kandydatów, którzy ubiegają się o mandat radnego ze Śródmieścia jest 
Dawid Jackiewicz, 29-letni działacz „Prawa i Sprawiedliwości” , 
pełnomocnik tej partii na okręg wrocławski. Jest kandydatem nr 1 na 
liście komitetu wyborczego Rafała Dutkiewicza popieranego przez „PiS” 
i PO. Dawid Jackiewicz dzieciństwo i młodość spędził w Śródmieściu, bo 
mieszkał u zbiegu ulic Duboisa i Pomorskiej. Zna więc problemy tej 
dzielnicy i je j mieszkańców od podszewki.

Uczynili oni z Wrocławia nowoczesne 
miasto z szansami na przyszłość, ale 
je s t też tutaj wiele zaniedbań. Są to 
fakty bolesne i rzadko wyciągane na 
światło dzienne. M ianowicie to, że 
wrocławianie żyją nie tylko w cen
trum miasta, ale na swoich osiedlach 
w budynkach, przy ulicach, które nie 
są tak piękne, i nie są powodem do ta
kiej dumy, jaką daje nam wrocławska 
starówka. Te niedociągnięcia ostat
niego dziesięciolecia sprawiają, że my 
mieszkańcy osiedli Nadodrze, Ołbin 
czy Kłeczków mamy wrażenie jakby 
władze miasta zapomniały o istnieniu 
naszej dzielnicy.

- No właśnie, kandyduje pan z 
dzielnicy, która nie jest panu obca, 
której problemy zna pan z autop
sji...

- Tak. Mieszkałem 20 lat przy ul. 
Duboisa, w pobliżu ulicy Pomorskiej, 
a potem w okolicach ulicy Sienkie
wicza. Chodziłem do Szkoły Podsta
wowej n r 58 przy  ulicy Składowej. 
Tutaj też mieszkałem w okresie szko
ły średniej i studiów. Przeżyłem tu 
najlepszy okres mojego dzieciństwa 
i znaczną część młodości. I wiem do
brze, jak wiele jeszcze trzeba zrobić 
w Śródmieściu, aby ogromna liczba 
ludzi tu mieszkających miała odpo
wiednie warunki do godnego życia. 
Jest to jedna z najgęściej zasiedlonych 
części miasta, a jednak żyje się tutaj 
w w arunkach, które bardzo często 
urągają podstawowym standardom. 
Domy nierzadko w ogóle nie nadają 
się do zamieszkiwania. I to jest kolej
ny powód, dla którego zdecydowałem 
się kandydować. Uważam, że trze 
ba ja k  najszybciej p rzeciw działać 
takiej sytuacji, tej dekapitalizacji i 
da lszem u upadkow i Śródm ieścia. 
Ten rozdźwięk pom iędzy pięknym 
c entrum  Starego M iasta , a zan ie 
dbanym Śródmieściem, które znaj
duje się przecież tak blisko centrum, 
jest niedopuszczalny i niezrozumiały 
dla mieszkańców tej dzielnicy. Mam 
to poczucie i uważam, że jako wielo
letni mieszkaniec Śródmieścia potrafię 
skuteczniej i autentyczniej walczyć 
z tymi zaniedbaniami niż człowiek, 
który wychował się w  przyjemnej i 
zadbanej willowej dzielnicy Wrocła
wia. Ktoś, kto tutaj nie mieszkał i nie 
miał kontaktu z takimi problemami 
nie zawsze zdaje sobie sprawę z tego, 
jak się żyje w nie remontowanym od 
50 lat budynku.

- Największym właśnie proble
mem tej części miasta są zaległości 
remontowe, które w ynikają m.in. 
z oszczędzania, obcinania budżetu 
miasta na ten cel. Jednak to nie je

dyny problem Śródmieścia. Czym się 
pan zajmie przede wszystkim, jeśli 
zostanie pan radnym z tego rejonu 
miasta?

- Wiem, że oszczędzano kosztem 
remontów m.in. klatek schodowych, 
elewacji budynków. Z tegorocznego 
budżetu miasta zamiast planowanych 
4 min zł na naprawdę niezbędne re
monty w Śródmieściu przeznaczono 
tylko 25 procent tej kwoty. I uważam, 
że takie oszczędzanie kosztem kom
fortu i standardu życia mieszkańców 
jest absolutnie niedopuszczalne. Moim 
zdaniem władze miasta mogły zrezy
gnować z pewnych przedsięwzięć o 
charakterze kulturalno-rozrywkowym, 
które miały miejsce w ostatnich latach 
we Wrocławiu i pochłonęły ogromne 
sumy z budżetu miasta. Fundusze te 
można było zainwestować właśnie w 
remonty klatek, elewacji; mieszkań, 
nie dom ykających.się drzw i i nie
szczelnych okien. Po prostu przede 
wszystkim trzeba poprawić stan tych 
miejsc, w których wrocławianie spę
dzają większość swojego życia. Trze
ba też wygospodarować pieniądze na 
poprawę stanu naszego dalszego oto
czenia: ulic, chodników, placów za
baw, parków. To niezwykle ważne, 
bo to tutaj przecież wychow ują się 
nasze dzieci i tutaj-odpoczywamy po 
całym dniu pracy.

- Co zatem uważa pan za najważ
niejsze sprawy dla Śródmieścia?

- Jest kilka bardzo istotnych pro
blemów w tych okolicach. Za trzy naj
ważniejsze, na które kładę szczególny 
nacisk w swoim programie, uważam 
sprawę bezpieczeństwa, problemy ko
munikacyjne, a dokładnie jakości dróg 
w tym  rejonie, i ten najistotniejszy 
temat, o którym już  wspomniałem, 
to kwestie mieszkaniowe, czyli stan 
i jakość naszych mieszkań i budyn
ków. Na tym chcę się skupić w swojej 
działalności, jeśli wyborcy wybiorą 
mnie na swego radnego. Chcę właśnie 
w tych sprawach wesprzeć działania 
władzy wykonawczej, czyli prezydenta 
miasta. Wiem dokładnie z doświad
czenia, że to jeden z najniebezpiecz
niejszych rejonów miasta. Myślę, że 
Straż Miejska, zamiast skupiać się ka
raniu za nieprawidłowe parkowanie 
w centrum musi teraz skoncentrować 
się na działaniach prewencyjnych, np. 
przeciwdziałać i odstraszać sprawców 
wybryków chuligańskich. Oczywiście 
do tych celów powołana jest policja, 
ale prewencjąjak i ściganiem drobnych 
przestępstw i wykroczeń powinny się 
zająć też służby miejskie. Można też 
najniebezpieczniejsze rejony dzielnicy 
monitorować np. przy pomocy kamer
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video. Bezpieczeństwo należy zresz
tą  pojmować szerzej i łączy się ono 
też z odpow iednim i, skutecznymi 
działaniami straży pożarnej, pogo
towia ratunkowego. A tym czasem  
np. większość wodnych hydrantów 
poza ścisłym centrum jest niedrożna 
i w razie pożaru komplikuje to akcje 
ratunkową. Taki stan trzeba zmienić. 
Mamy wiele pomysłów i gotowych 
rozwiązań jak sprawić aby żyło się 
nam bezpieczniej i przyjemniej w tej 
części miasta. A warto zauważyć, że 
jest to bardzo ciekawa architektonicz
nie i posiadająca wielkie możliwości 
rozwojowe dzielnica.

W tym domu przy ul. Duboisa Dawid 
Jackiewicz spędził dzieciństwo 
i młodość.

Dawid Jackiewicz
ma 29 lat, wrocławianin, z wy
kształcenia politolog -  absolwent 
Uniwersytetu Wrocławskiego. Żo
naty, jedno dziecko. Zawodowo 
zajm uje się m arketingiem. Od 
wielu lat aktywnie uczestniczy 
w życiu społecznym i politycznym 
Wrocławia. Organizował wigilie 
dla ubogich, transport z darami 
dla Polaków na Białorusi, kolonie 
dla dzieci powodzian i wiele in
nych akcji. Jest związany z Fun
dacją Odbudowy Demokracji im. 
Ignacego J. Paderewskiego. Kie
dyś należał do Ruchu Odbudowy 
Polski, był Kierownikiem Biura 
Poselskiego Jana Olszewskie
go we Wrocławiu. Obecnie jest 
członkiem Zarządu Głównego  
Prawa i Sprawiedliwości Lecha 
Kaczyńskiego i pełnomocnikiem 
tej partii na okręg wrocławski. 
C zas  wolny pośw ięca swoim  
ulubionym  zajęciom : paralot
niarstw u, jeźd zie  na  nartach  
i rzeźbieniu w lodzie.
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WROCŁAWSKI informator MIESZKANIOWY

Rozmowa z Janem Żelazowskim, przewodniczącym Zarządu Rady 
Osiedla „Nadodrze”

Zapomniany teren

-Jest pan mieszkańcem Osiedla 
„Nadodrze”?

-Przyjechałem do Wrocławia w 1946 
jako repatriant ze Lwowa i na tym osie
dlu mieszkam cały czas. Znam je bar
dzo dokładnie, mogłem zaobserwować 
wszystkie zmiany, jakie tutaj następo
wały przez całe dziesięciolecia. Czuję 
się z tym osiedlem związany.

-Dlaczego zdecydował się pan kan
dydować do Rady Miejskiej?

-Podjąłem taką decyzję, gdyż uwa
żam, że jakoś jest to teren zapomniany. 
Pomimo tego, że jest to Śródmieście 
traktowani jesteśmy przez miasto jak 
jakaś peryferyjna dzielnica, o któ
rej właściwie nikt nie pamięta. A w 
szczególności dało się to odczuć od 
czasu powodzi w 1997 roku. To osiedle 
było nią dotknięte w 80 procentach, 
natomiast remonty, które po tamtej 
tragedii były robione jakoś do dzisiaj 
nie są widoczne. Osiedle wygląda po 
prostu strasznie, elewacje niektórych 
domów nie są remontowane od czasów 
II wojny światowej. Ludzie mieszkają w 
warunkach bardzo prymitywnych, bo 
tu sąjeszcze mieszkania z ubikacjami 
na korytarzu. 1 nikt nie myśli, żeby to 
zmienić, a przecież mamy XXI wiek. 
Chodzę na wizje lokalowe i widzę, w 
jakich trudnych w arunkach ludzie

mieszkają. Dokucza im niesamowite 
przegęszczenie. Był taki moment, że 
w Radzie Osiedla zastanawialiśmy się 
nad powołaniem Towarzystwa Opieki 
nad Człowiekiem, bo dziś karze się na 
wsi chłopa za to, że ma za dużo krów 
w oborze, a u nas w Śródmieściu może 
mieszkać 8 osób na 15-16 metrach kwa
dratowych. Ludzie mają piętrowe łóż
ka, dzieci śpią razem, a rodzice nawet 
na styropianie. Wobec takiej sytuacji 
postanowiliśmy w Radzie Osiedla, że 
koniecznie musimy coś zmienić. Mu
simy mieć człowieka, który w Radzie 
Miejskiej przekaże, uświadomi, że liczy 
się nie tylko Rynek i ścisłe centrum. 
Bo tutaj też mieszkają ludzie, i to na
wet sporo, bo w Śródmieściu jest gęsta 
zabudowa. Nasze osiedle „Nadodrze” 
to 30 tysięcy mieszkańców, a pobliski 
Ołbin to 40 tysięcy ludzi. Czyli jest to 
10 procent mieszkańców Wrocławia, 
a inwestycji nie robi się tu praktycz
nie żadnych.

-Czyli chodzi o to, by zadbać o 
interesy m ieszkańców Nododrza 
i upomnieć się o los całego, zapo
mnianego Śródmieścia?

-Tak. Powstały spółki zarządzające 
mieniem komunalnym i wspólnotami, 
ale środki z budżetu miasta przezna
czane na remonty naszych mieszkań, 
kamienic, podwórek są tak znikome, 
że nie wystarcza na wymianę podsta
wowych rzeczy jak okna i piece. Takie 
sytuacje, że okna wylatują, piece tak 
dymią, że jest zagrożenie zdrowia i 
życia dla mieszkańców, a nie ma pie
niędzy, żeby to naprawić. Uważam, ze 
Rada Miejska w dużym stopniu nie 
docenia tego rejonu miasta. Dlatego 
podjęliśmy decyzję, by kandydować 
do Rady Miejskiej. Ś tw orzyliśm y 
takie ugrupowanie o nazwie „Forum 
Samorządowe” oparte na działaczach

Rad Osiedlowych, na ludziach, któ
rzy są związani z danym osiedlem i 
terenem, więc znają jego problemy i 
potrzeby.

-Jak wielu jest tych działaczy?
-Nawet sporo. W naszym Forum 

Samorządowym mamy przedstawicieli 
Rad Osiedlowych z całego Wrocławia. 
Każdy kandyduje ze swego terenu i 
uważam, że ci ludzie najlepiej wiedzą, 
co jest potrzebne ich potencjalnym wy
borcom. W naszym forum, na naszych 
listach nie ma tzw. spadochroniarzy, 
czyli ludzi, którzy mieszkają w in
nej części miasta, a tylko kandydują 
z danego okręgu wyborczego. A  tak 
się działo w poprzednich wyborach dó 
Rady Miejskiej. Znamy obecnych jesz
cze radnych wybranych z tego terenu 
osiedla „Nadodrze”, którzy do dziś nie 
pojawili się w swoim okręgu wybor
czym. A  stąd wybrano aż 8 radnych. I 
oni ani razu przez te 4 lata nie spotkali 
się ze swoimi wyborcami, nie rozma
wiali z mieszkańcami, których mieli 
w Radzie Miejskiej reprezentować. I 
my tu na dole ani razu nie odczuliśmy, 
że ktokolwiek się nami przez minione 
4 lata interesował.

-Jakimi jeszcze sprawami chciałby 
się pan zająć w Radzie Miejskiej?

-Sprawami młodzieży, oświaty, 
służby zdrow ia, bo to są  bolączki, 
które nas dotykają na co dzień. Np. 
protestowaliśmy przeciwko likwidacji 
szpitala przy ul. Rydygiera, bo miesz
kańcy, szczególnie ci starsi traktowali 
go jak własny. Gdyby musieli docierać 
do szpitala przy ul. Koszarowej to dla 
tych ludzi byłby już wielki problem. 
Sprawa młodzieży to kolejny problem. 
Ja jako nauczyciel z 30-letnim stażem 
znam ich problemy i potrzeby. Na na
szym osiedlu nie ma żadnego terenu 
sportowego, żadnegó boiska z prawdzi-

Interwencje

Niebezpieczna antena
► Zarządcy nieruchomości ze spółki „Atena” mieli w ostatnim czasie 

poważny problem spowodowany bezmyślnością lokatora. Chodziło o 
niebezpiecznie zamontowaną antenę telewizyjną w budynku przy ul. 
Barlickiego 8.

Cała sprawa w ynikła dopiero z 
nastaniem wrześniowych chłodów, 
gdy mieszkańcy zaczęli palić w pie
cach. Nagle okazało się, że zamiast 
spodziewanego dobrego odprowadze
nia dymu piece w tej klatce strasznie 
dymią, trudno w nich uzyskać dobry 
tzw. ciąg, i w ogóle rozpalić. Problemy 
z odprowadzeniem dymu były tym 
bardziej zaskakujące, że latem ko
min oczyszczono, z sadzy. Zaczęło 
się sprawdzanie przewodów odpro
wadzających dym i całego komina. 
Dziwne było przede wszystkim to, że 
problem dotyczył kilku mieszkań.

Wezwani kominiarze ponownie 
wspięli się na dach i stwierdzili, że 
przyczyną problemu z dymem jest bez
myślność lokatora, który w kominie

zamontował sobie szerokopasmową 
antenę telewizyjną. Po prostu zatkał 
wylot komina sklejką, i w n ią  wbił 
ramię swej anteny?!

-Już od jakiegoś czasu montuje
my na kominach naszych kamienic 
specjalne obejmy, do których można 
sprawnie i fachowo przymocować an
teny telewizyjne. Trudno zrozumieć, 
dlaczego ten człowiek postąpił tak 
bezm yślnie i bez sensu, że zatkał 
przewód kominowy, narażając zdro
wie i życie innych lokatorów -  mówi 
Wanda Doroszkiewicz, dyrektor biura 
numer 1 w spółce „Atena”.

Lokator okazał się jeszcze na tyle 
sprytny, że widząc zainteresowanie 
kominiarzy i służb administracyjnych 
jego anteną, po prostu odciął przewód

antenowy. Z tego powodu nie można 
było ustalić, kto konkretnie spowodo
wał ten problem z kominem.

Komin ponownie udrożniono, ante
na została ściągnięta i zabezpieczona 
jako dowód w sprawie, ale ustalenie 
sprawcy tego czynu będzie raczej trud
ne. Nie zmienia to jednak faktu, że 
złożono doniesienie o spowodowanie 
zagrożenia zdrowia i życia. Przecież 
np. gdyby ktoś rozpalił piec i położył 
się spać, to mógłby ulec zaczadzeniu 
podczas snu.

Adm inistratorzy przestrzegają i 
apelu ją  do m ieszkańców , by przy 
montażu dachowych anten korzystali 
wyłącznie z tych specjalnie przygoto
wanych obejm wokół kominów, i nie 
improwizowali z innymi rozwiązania
mi. Pozwoli to uporządkować montaż 
tych urządzeń, a przede wszystkim 
uniknąć dodatkowych kosztów. Bo 
z powodu tej ostatniej interwencji 
poniesione zostały dodatkowe kosz
ty, związane m.in. ze sprawdzaniem 
systemu kominowego.

Zarządca przestrzega

Uwaga! oszuści
► Zarządca nieruchomości spółka „Atena” ostrzega wszystkich, a 

szczególnie starszych, samotnie mieszkających lokatorów, przed 
wpuszczaniem do swojego lokum osób nieznajomych, a podających się 
za pracowników administracji.

Osoby te pod pretekstem  zała
twienia sprawy, np. wymiany okien, 
d rzw i lub podłog i, w y łudzają  od 
mieszkańców pieniężne zaliczki na 
konto przyszłych robót, które miałyby 
być wykonane w danym mieszkaniu. 
Czasami zdarzają się też w takich oko
licznościach kradzieże.

- To nie jest naszą typowa praktyka, 
że ktokolwiek z naszych pracowników 
przychodzi do lokatora bez uprzedzenia 
np. telefonicznego lub bez informacji 
pisemnej na klatce schodowej -  mówi 
wiceprezes spółki „Atena” B a rb a ra  
D u ra k , -  jeśli taki naciągacz przed
stawia się jako wysłannik administracji 
to można i warto np. zadzwonić pod

nasz numer 321-51-59 i potwierdzić 
personalne dane tej osoby.

Jak odróżnić pracownika?
„Atena” informuje, że każdy pra

cownik spółki przychodzący do loka
tora, ma identyfikator z nazwiskiem 
i imieniem oraz zapisanym stanowi
skiem, które zajmuje w firmie. Za
rządcy są zresztą znani z widzenia, bo 
choćby od jakiegoś czasu ich zdjęcia 
prezentowane są w gazecie.

„A tena” zaw iadam ia też, że do ' 
końca  br. n ie  b ę d ą  w ykonyw ane  
żadne rem onty, oprócz usuw ania  
ewentualnych awarii.

W przypadku konieczności wejścia 
do czyjegoś mieszkania, na pewno 
wcześniej pracownik skontaktuje się 
z lokatorem telefonicznie i uprzedzi
0 dokładnym terminie.

Co najistotniejsze w tej sprawie: 
żaden pracownik spółki „Atena” nie 
ma prawa pobierać od mieszkańców 
żadnych pieniężnych zaliczek na po
czet wykonywanych remontów lub in
nych prac związanych z utrzymaniem 
nieruchomości.

- Mieliśmy ostatnio taki przypadek, 
że akwizytor pobrał od starszej loka
torki 50 zł na poczet próby szczelno
ści okien w mieszkaniu. Ta pani była 
przekonana, że usługa odbywa się w 
ramach działalności naszej spółki. W 
jej imieniu zażądaliśmy zwrotu za
liczki od tamtej komercyjnej firmy i 
faktycznie ta kwota została zwrócona. 
Jednak to wyjątek w regule. Najczę
ściej naciągacze po prostu podszywa
ją  się pod przedstawiciela zarządcy
1 nie wiadomo potem nawet, jak ich 
szukać -  mówi wiceprezes „Ateny” 
B arbara  D urak.

wego zdarzenia, nawet szkoły w Śródr 
mieściu takich boisk nie mają. Nie ma 
też klubu młodzieżowego, i faktycznie 
młodzi ludzie nie maja popołudnia
mi i wieczorami, co tutaj robić. Poza 
Młodzieżowym Domem Kultury, który : 
prowadzi zajęcia, ale dla młodzieży 
bardziej elitarnej. Dlatego rady osie
dli rozpoczęły już realizację projektu 
przygotowania i udostępnienia boiska 
przy Górce Słowiańskiej, które jest już 
ogrodzone i w przyszłym roku zacznie 
spełniać swą rolę. Chcemy też, by szko
ły udostępniły swe progi wieczorami 
dla młodzieży. Tam są sale gimnastycz
ne, tam można byłoby stworzyć kółka, 
sekcje. Uważamy, że takie obiekty po
winny być dostępne, aby młodzież nie 
wystawała w bramach i nie siedziała 
po podwórkach,, lecz mogła realizować 
się. Na naszym terenie wśród nielet
nich jest największa przestępczość w 
mieście, i to się z czegoś bierze, bo 
ta młodzież faktycznie nie ma żadnej 
alternatywy. Uważam, że wiele spraw 
można zmienić, i wcale nie wymaga 
to dużych nakładów finansowych. Ra
czej głównie zainteresowania. Dlatego 
nie tylko ja sam, ale wielu działaczy 
Forum Samorządowego postanowiło 
kandydować do Rady Miejskiej, licząc, 
że jeśli uda się nam zdobyć poparcie to 
będzie można sporo zmienić.

-Nie mniej ważne chyba jest też 
to, że wy znacie nie tylko proble

my, ale też i swoich potencjalnych 
wyborców?

-To uważam za najważniejsze, że 
ja też tu mieszkam, znam tych ludzi, 
którzy mogą na mnie zagłosować i 
oni mnie znają. Rozmawiamy o tych 
sprawach na co dzień, i sądzę, że dla 
ludzie wybranie nas, postawienie na 
kandydatów z tego osiedla to tez jest 
jakaś alternatywa. Bo my ich będzie
my reprezentować, walczyć o zaspo
kojenie ich potrzeb, a im będzie tez 
łatwiej wyegzekwować od nas okre
ślone oczekiwania. I nie mówię tu o 
jakichś luksusach, ale o zaspokojeniu 
podstawowych spraw. Wiadomo, że w 
wyborach samorządowych jest niska 
frekwencja, a tutaj na naszym osie
dlu szczególnie mała. A to się bierze 
stąd, że ludzie przestali już  wierzyć 
komukolwiek. Dlatego my stworzy
liśmy ugrupowanie bezpartyjne, nie 
zw iązane z żadną  siła po lityczną, 
bo ludzie mają już  dosyć polityków. 
Dlatego też my ze swoim programem 
próbujemy dotrzeć bezpośrednio do 
ludzi, chodzim y po m ieszkaniach, 
spotykamy się na ulicy. Tak prowa
dzimy swoją kampanię, a nie poprzez 
bilbordy w Rynku, bo nasi wyborcy 
nawet tam nie chodzą. Przekonujemy 
naszych mieszkańców, by jednak po
szli do wyborów i spróbowali jeszcze 
raz komuś zaufać.

Zarządcy nieruchomości
Biuro nr 1 ul. Kluczborska 
31/33 tel. 321 59 70, 322 35 10, 
322 37 55 Dyrektor odpowie
dzialny: Wanda Doroszkiewicz

MAGDALENA HAŁASINSKA
Wyszyńskiego: 52,60,
62, 64, 66, 68, 70, 72, 74,
76,78,80:
Matejki: 3a, 7,8,9,10,11,
12,13,14,15,16,17,19;
B. Prusa: 11,13,15,17;
Barlickiego: 11,13,15,
17,19, 21,23,25;
E. Stein: 6,14,16;
Kluczborska: 30;
Nowowiejska: 39/41,43,45,47; 
Sienkiewicza: 38,40;

MAGDALENA GRUDKOWSKA
Poniatowskiego: 1,1a, 3,
3a, 15,17,19,21;
B. Prusa: 22 ,22a, 26,
28, 28a, 30, 32, 34/36,
38/40,42;
Żeromskiego: 3,5,14,16;
Oleśnicka 4, 6, 7,8,9,
10,11,12,13,14,15a,
16,17,18,19,20,21,22; Na Szańcach: 1 
12, 13, 14;
Świętokrzyska 38;
Sienkiewicza 2,4; Bema 3 ,3a;

11,13;
Jedności Narodowej: 93,
95,95a, 96 ,97a, 98,99,
99a, 100,101,102,103,
104,105,106,108,110;
Kluczborska: 3,5,7,11,
11a, 13,13a, 15,15a, 17,
17a, 19,21,23;
Poniatowskiego: 23,25,27;
Żeromskiego: 20,22,24,26,30,32, 34;

ELŻBIETA LEŚNA
Kręta 2,3,12,14,16,18, f  
20,24,26; '
Ołbińska: 3,5,7,9,11,
13,15,17,19,23;
Słowiańska: 1,2,3,4,
5,7,8,9,11,13,15,17,
19,23;
Roosevelta: 4,6,12,14,
16,17,18,19,21,23, 24,25,26,28, 30; 
Jedności Narodowej: 92,94,114;

KATARZYNA SZARAMETA
Barlickiego 1,3 ,4 ,5 ,6 ,
7,8,10,12,14; Barycka 
4, 5, 6,7,9, 11;
Kluczborska 29;
Ledóchowskiego 1,4,6,
'7,8 ,9 ,10,12; Oleśnicka 
24; Pestalozziego 2, 3,
4,5,6 ;
B. Prusa 5 ,5a, 7,50; Przeskok 4,6; 
Świętokrzyska 41/43,41/43a, 41/43b, 57; 
Żeromskiego 13,17,19,21,23,25,27,29,31.

Biuro nr 2
ul. H. Pobożnego 11/13. pok. 18. 
tel. 321 47 88, 321 51 59 
Dyrektor odpowiedzialny:
Halina Chabowska

IRENA BARTOSZEWICZ

Jagiellończyka: 2,4,6,
8,10,12, 14,16, 24, 26; I 
Chrobrego: 11,13,15,
16,17,18,19,20,21,
22,23, 24,25,26; - ................. .......
Św. Wincentego: 9,11,13,15,17,19,21, 
23,25,31,33;
Rydygiera: 59, 61,63;
Trzebnicka: 12,14,16, 22;

HALINA KOŁACIŃSKA
Jagielończyka: 32,38a, 38 of, 40,40a, 42,44; 
Niemcewicza: 17, 23,25,27,28, 30,30 of., 
32, 34,35, 36, 37, 39;
Olbińska: 2a, 4a, 6,12,16,18, 20, 26, 28; 
Trzebnicka: 11,13,15,17,19,21;
Św. Wincentego 39,39a, 41,41a, 47,49, 
53,55,57, 59;
Jedności Narodowej: 88,90;
H. Pobożnego: 1,3,5,7;

JANINA CHROBOK
Probusa: 2,4, 6, 8;
Św. Macieja: 1,2,18,
19,20, 21;
Łbkietka: 2-10,12,13,
15,16;
Jedności Narodowej:
42/44, 42/44a, 46,48;
Rydygiera; 3,5, 7/9,11,2 3 ;~
Drobnera: 9 ,9a;
Brodatego 12,14,14a, 16,18,20,22,24,26; 
Rostafińskiego: 7,9,11;
Paulińska 9,11,13,15, 
osiedle Park Oltaszyn

TERESA STRZELECKA
B. Prusa 2;
Kilińskiego 19,23,25,
27, 29,33, 36;
Jedności Narodowej 
45 ,45a, 47,47a, 49,49a, 
51/53,52,54,59,61,
63/65,68,68a, 73, 75,
77,85,87;
Poniatowskiego: 6,8,10,12, 
Probusa 1,3,5,7,9,11;
Św. Macieja: 3,4 ,5 ,6 , 7,10, 
Trzebnicka: 4,6 ,8  
H. Pobożnego 20,22,24;

KRYSTYNA WOŹNIAKOWSKA

PI. Powst. Wielkop.
4,5,6 ,7 ;
Trzebnicka: 3,5,7,
28, 30,32,38;
Św, Wincentego: 22,24; 
Chrobrego: 29, 31,33,
35,37,39;
Jagiellończyka: 27,29,31,33,37; 
Myśliwska: 1 ,3 ,4 ,5 ,6 ,7 ,8 ; 
Niemcewicza: 16,18,20,22; ‘ 
H. Pobożnego 21,23,25;

DANUTA SZARATA
Rydygiera: 25/27,29,29a, 
31, 37, 43,43a, 43b, 43c, 
43d, 45,45a, 47,49; 
Jagiellończyka: 1, la, 3, 
5 ,7 ,9 ,9a, 11,11a, 13; 
Paulińska: 3, 5a, 10,10a, 
12,16,18,20;

  8,10,12,14,16;
H. Pobożnego: 4 ,4a, 6, 8; 
Niemcewicza: 5,9,11; 
Chrobrego: 4,6;
Jedności Narodowej 82,86;
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INFORMATOR
Zarząd Spółki (jednoosobowy) - pok. nr 2

Ireneusz Bąk -  prezes zarządu 
przyjmuje strony w środy i czwartki od 9 00 
do 17 00

strony przyjmują także:
Witold Romanowski -  z-ca dyrektora i 
w środy i czwartki od 9 00 do 17 00

Roman Ługiewicz -  kierownik ds. 
administracyjno-prawno-marketingowych 
w środy i czwartki od 9 00 do 17 00

Dyspozytornia: pokój nr 9

Dział techniczny
pokój nr 4 i 5
tel. 348-21-48 vyew.21 lup 25 
przyjmuje strony w środy i czwartki 
od 7 30 do 17 30.

FIRMY WSPÓŁPRACUJĄCE 
ZE SPÓŁKĄ:

Drebud
- ul. Jezierskiego 14
tel. 329-57-23 - świadczy usługi w zakresie 
prac hydraulicznych, dekarskich, 
ślusarskich itp.

Kajt s.c.
- ul. Szaniecklego 46 tel. 348-54-21 -  
firma sprzątająca /Sępolno/

Zakład Usług Różnych 
Niżniowski Henryk
- ul. Gajowicka 174/6 teł. 61-32-23 -  firma 
sprzątająca /Biskupin/

FLORIAN
Spółdzielnia Pracy 
Usług Kominiarskich
- ul. Kościuszki 69A te l.341-93-26- 
flrma świadczy usługi kominiarskie

Zakład Instalatorstwa Elektrycznego 
Adam Ochędzan

. - pl. Staszica 17/7 329-08-24 -
świadczy usługi elektryczne

POGOTOWIA DYŻURNE
Pogotowie MPWIK 994 lub 372-40-

02
Pogotowie energetyczne 991 tub 323-31-

Pogotowie' MPEC 993
Mpec usługa ' 354-88-70
Pogotowie gazowe 992 lub 342-53-

Rada osiedla Biskupin, Sępolno, 
Bartoszowice
ul. Pautscha 4 
Pn -  nieczynne 
Wt -  8 -12
Śr -  12 -17 
C z w -  14-19 
Pt -  8 -1 2

Rada osiedla Szczytniki
ul. Lipińskiego 4/6

DYSPOZYTOR
tel. 348-39-62,348-21-48 
PN, WT, PT-7 :3 0 +  15:30 
ŚR, CZW -7:30+17:30 
Dyspozytor jest osobą, która 
przyjmuje zgłoszenia awarii, 
zgłoszenia prac
konserwacyjnych 
i remontowych w zakresie 
części wspólnej
nieruchomości należącej 
do wspólnoty.

Ważne i cenne ciepło
► Rozpoczął się sezon grzewczy. Przez najbliższe kilka miesięcy n

ważniejszej rzeczy od ciepła, czyli zapewnienia odpowiedniej temperatury 
w budynkach. Jest to priorytetowa sprawa nie tylko dla lokatorów czy 
właścicieli mieszkań, ale też dla zarządcy, gospodarującego 
nieruchomościami. 0 tym rozmawiamy z Krystyną Kościuk specjalistką ds. 
technicznych w firmie „Fontis” i Zygmuntem Koskiem inspektorem 
nadzoru budowlanego w „Fontisie” .

Samodzielne źródła
N a te re n ie  „W ielkiej W yspy”, 

czyli Sępolnie, B iskupinie, D ąbiu 
i Bartoszow icach , gdzie lokalam i 
mieszkalnymi administruje właśnie 
spółka „Fontis” ponad 90 procent nie
ruchomości ma własny, samodzielny 
system zasilania grzewczego. Zatem 
tylko kilka procent mieszkań przyłą
czonych jest do miejskiej sieci Miej
skiego Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej. Ta niezależność w zasila
niu m a  swe plusy, ale też i minusy. 
Na pewno pozwala na dostosowanie 
g rzania do potrzeb, ale też w ym a
ga w iększych nakładów  pracy, gdy 
mieszkanie ogrzewane jest np. piecami 
kaflowymi. W zdecydowanej więk
szości samodzielne ogrzewanie to już 
jednak piece gazowe, nowoczesne i 
w ygodne w obsłudze.

Trzy remonty
Przed rozpoczynającym się sezonem 

grzewczym wykonywane są trzy grun
towne modernizacje systemu na tere
nie zarządzanym przez spółkę „Fontis”. 
Prace zaplanowano w dwóch budyn
kach należących do gminnego zasobu 
mieszkaniowego przy ul. Wróblewskie
go 40 i Wittelona 1 oraz w jednym bu
dynku wspólnoty mieszkaniowej przy 
ul, Kochanowskiego 7/9.

Pod tym  ostatnim adresem prace 
modernizacyjne kosztują aż 85 tysię
cy zł. Spore nakłady w ynikają m.in. 
ze skomplikowanej konfiguracji tego 
budynku, w którym jest sporo dużych 
korytarzy, a mieszkania są o zróżnico
wanej wielkości. Nie bez znaczenia był 
również fakt, że właściciele lokali mieli 
też różne poglądy na sposób zmoder
nizowania systemu grzewczego w ich 
budynku. Wspólnota „przymierzała” 
się do tego ważnego i kosztownego 
rem ontu trzy  lata, i w reszcie teraz 
doszedł on do skutku.

D otychczas budynek był ogrze
wany systemem parowym zasilanym 
z kotłowni lokalnej, którą obsługiwało 
MPEC. Niestety, rosły koszty obsługi 
tej małej kotłowni, bo ogrzewanie było 
przestarzałe i przez to nieefektywne.

Trudne decyzje
Jak trudne są  to decyzje w łonie 

samych wspólnot niech świadczy fakt, 
ze p rzed  w yborem  i w ykonaniem  
modernizacji kilkakrotnie zmienia
ły  się warianty tych prac. Najpierw 
wspólnota chciała wykonać wspólną 
dla wszystkich, ale nowoczesną ko
tłownię. Potem bliski zaakceptowania 
był wariant osobnych, samodzielnych 
ogrzewań dla wszystkich 14 miesz
kań, znajdujących się w tym budynku. 
Wreszcie wspólnota podjęła uchwa
lę, że zrealizowany zostanie wariant 
m ieszany . P ięć  m ie sz k ań  będzie  
ogrzew anych sam odzielnym i p ie 
cami, zamontowanymi w lokalach, 
jed n o  n iew ielk ie  m ieszkan ie  je s t 
zasilane w ciepło tylko z kominka, 
natom iast pozostałych 9 m ieszkań 
będzie ogrzewanych ze w spólnego 
pieca gazowego w kotłowni.

-Niestety, prace modernizacyjne 
potrw ająjeszcze do końca paździer
n ika, dlatego prosim y lokatorów o 
w yrozumiałość. Jednak taki term in 
to efekt długich oczekiw ań na sto 
sowne zgody budowlane i pozwolenia 
wydawane prze zakład gazowniczy _ 
-  mówi inż. Zygmunt Kosek.

Będzie taniej
W ykonywanie m odernizacji po

zw a la  n ie  ty lko  pop raw ić  jakość  
ogrzewania m ieszkań, ale też zna
cząco obniżyć koszty. Np. w budyn
ku przy ul. Wittelona 1 koszt ogrza
n ia  jednego  m etra  kw adratow ego 
mieszkania wynosił już  ponad 8 zł, 
a po zamontowaniu pieca gazowego 
i wymianie instalacji cena powinna 
spaść do około 3 zł ma metr kw.. W 
tym budynku prace m odernizacyjne 
też potrw ają jeszcze  do końca paź
dziernika, ale warto i trzeba je  wy-

O późnienia w ynikają właśnie i 
faktu, że budżet gminny z poślizgiem 
przekazywał środki na niezbędne re
monty. Wiele obiecanych funduszy w 
ogóle nie trafiło na konta zarządców. 
Opóźniało to również same przetargi 
na te prace. W spółce „Fontis” zado
wolenie wynika przynajmniej z fak
tu, że w planie robót piecowych ujęto 
wszystkie potrzeby. Przebudowanych 
lub na nowo postawionych zostanie 
w sumie 36 pieców na „Wielkiej Wy
spie”. Przetargi na wszystkie roboty 
już  zostały rozstrzygnięte, więc nie 
ma niebezpieczeństwa, że cokolwiek 
z planu wypadnie.

-Prace remontowe przy piecach po- 
trwajądo końca listopada. Po tym ter
minie powinny już wszystkie działać i 
być sprawne, zatem na okres zimowy 
ogrzewanie piecowe będzie lokatorom 
lokali gminnych gwarantować ciepło, 
dawać pożytek -  mówi Krystyna Ko-

Wymiana starego pieca 
.Zygmunt Kosek, 
konać przed zimą, aby pomniejszyć 
koszty i popraw ić jakość grzania i 
komfort życia.

Najpierw jednak trzeba zainwe
stować w modernizację. Dla miesz
kańców i członków wspólnoty przy 
ul. Kochanowskiego 7/9 to wydatek 
rzędu kilku tysięcy zł, który muszą 
pokryć z własnej kieszeni lub wspie
rać się kredytem.

W y m iern ą  k o rzy śc ią  je s t  też  
ochrona środow iska  natura lnego , 
bo zamiana ogrzewania tradycyjne
go, węglowego na gazowe znacznie 
zmniejsza zapylenie. Modernizowa
nie pozwala tez ubiegać się członkom 
wspólnot o refundację części poniesio
nych nakładów z Funduszu Ochrony 
Środowiska, i spółka „Fontis” o taką 
refundację w przypadku wspólnoty z 
ul. Kochanowskiego 7/9 wystąpi.

Przebudowy pieców
Podstawową modernizacją systemu 

grzewczego w budynkach należących 
do gminy jest budowa i przebudowa 
pieców kaflowych. To oszczędniej
sza wersja uspraw niania potencjału 
cieplnego, ale gmina Wrocław z po
wodu cięć budżetowych uszczupliła 
też środki na podstawowe remonty 
zasobów komunalnych. Dlatego też, 
aby cokolwiek poprawić zarządcy i 
najemcy decydują się choćby na ta
kie proste rozw iązania, która mają 
poprawić warunki życia.

I w tym  przypadku, choć mamy 
już  październik, zaawansowanie ro
bót wobec planu sięga zaledwie 25 
procent. Na szczęście zwykle jest tak, 
że przebudowy nie wymagają wszyst
kie piece w danym mieszkaniu, zatem 
można te prace wykonywać także i 
teraz, a m ieszkanie ogrzać innymi 
sprawnymi piecami..

budynku przy ul. W ittelona 1 byfa niezbędna - mówi inź.

ściuk, specjalista ds. technicznych w 
spółce „Fontis”.

Wymiana stolarki
Zakończono już tegoroczne prace 

związane z wymianą stolarki okien
nej w budynkach należących do za
sobów gminnych. To też ma spore 
znaczenie przed rozpoczęciem sezo
nu grzewczego, bo wpływa istotnie na 
cieplne oszczędności. A wymieniono 
przecież okna, które były w najgor
szym stanie, zatem właśnie przez nie 
najbardziej wiało, i straty cieplne były 
z tego powodu największe. Teraz to 
się poprawi.

-W w ym ianie  stolarki okiennej 
mamy pewne, ale niewielkie już  za
ległości. Chodzi o okna zgłoszone do 
w ymiany w 1998 i 1999 roku. Naj
pierw jednak musieliśmy wymienić te 
zgłoszone wcześniej, które poza tym 
były w znacznie gorszym stanie -  oce
nia inż. Zygmunt Kosek.

Poza normą
Ważnym elementem poprawy stanu 

dogrzania budynku jest odpowiednie 
docieplenie ścian, szczególnie tych ze
wnętrznych, szczytowych. To też spo
sób na cieplne oszczędności.

-Nasze budynki nie spełniają ak
tualnych norm cieplnych i powinny 
być docieplone -  ocenia inż. Zyg
munt Kosek.

Problem tkw i jednak  w tym , że 
koszty docieplenia m uszą ponieść 
w łaściciele w szystkich m ieszkań, 
bo ściany są  częścią wspólną. Przy 
tych szczytowych ścianach znajduje 
się jednak raptem kilka mieszkań ze 
wspólnoty, a pozostali musieliby jed
nak też solidarnie ponieść koszt takiej 
inwestycji. Ci, którzy mają mieszka
nia od wewnętrznej strony budynku 
zwykle nie są  tym  zainteresowani,

by partycypować w kosztach, mają
cych służyć poprawieniu warunków 
grzania w mieszkaniach sąsiadów. 
D latego też w  kw estii docieplenia 
ścian szczytowych tak trudno o jed
nomyślną uchwałę wszystkich członków 
wspólnoty. Brakuje po prostu jedności 
interesów.

D ocieplenie w iąże  się w  natu
ralny sposób z remontem elewacji 
zewnętrznej budynku. Gmina może 
zrefundować połowę wartości remontu 
elewacji, ale obecnie każda ze wspól
not musi indywidualnie zgłaszać taki 
osobny wniosek na piśmie. Poprzed
nio taka partycypacja była ze strony 
gminy obligatoryjna, a teraz cięcia 
budżetowe spowodowały zmianę w 
polityce.

-W ubiegłym roku, gdy refunda
cja połowy kosztów remontu elewa
cji była obligatoryjna mieliśmy sporo 
uchwał i remontów także polegających 
na docieplaniu. W tym roku jest ich 
znacząco mniej, praktycznie tylko kil
ka -  mówi K rystyna Kościuk, spe
cjalistka ds. technicznych w spółce

Nowe bramy
Obok wymiany stolarki okiennej 

istotne znaczenie d la zachdw anią  
cieplnej stabilizacji w budynku ma 
też szczelna i dobra brama. W tym 
roku wymieniono sporo tych części 
w nieruchomościach należących za
równo do zasobów komunalnych jak i 
w budynkach, w których funkcjonują 
wspólnoty. Takie wymiany są nadal 
wykonywane w tych wspólnotach, któ
re takie uchwały remontowe podjęły, 
zatem zanim nastaną mrozy będzie 
jeszcze lepiej, W sumie w tegorocz
nym planie przewidziano wymianę 
kilkunastu bram.

-Bramy są dobrej jakości, z dobry
mi okuciami. Wymiany są wykonywa
ne przez solidną firmę, która została 
sprawdzona nie tylko w naszym rejo
nie, ale też w innych częściach miąsta. 
Właściciele są w pełni zadowoleni z 
jakości tych prac -  ocenia Krystyna 
Kościuk, specjalistka ds. technicznych 
w spółce „Fontis”.

Warto zgłosić
Pracownicy spółki „Fontis” apelują 

do mieszkańców, zarówno właścicieli 
jak i najemców, by przed zbliżającym 
się okresem zimowym zgłaszali wszel
kie problemy, związane z nieszczelno
ściami. Chodzi o to, by zdążyć przed 
autentycznym ochłodzeniem usunąć 
wszelkie usterki, powodujące straty 
ciepła w budynkach.

-Mamy serdeczną prośbę do miesz
kańców, by zgłaszali wszelkie potrze
by związanę z zabezpieczeniem przed 
zimą. Chodzi m.in. o nieoszklone okna, 
niedomykające się bramy wejściowe czy 
też bramy od zapleczy. Prosimy też o to, 
by mieszkańcy samodzielnie zwrócili 
uwagę, czy np. piwniczne okienka są 
pozamykane, by domykali bramy, co 
ochroni budynki przed wychłodzeniem 
i ewentualnym zamarzaniem instalacji
-  mówi Krystyna Kościuk.

-W arto je szcze  zw rócić  uw agę 
mieszkańców na pewien istotny ele
ment, związany z wymiana stolarki 
okiennej -  dodaje inż. Zygmunt Kosek
-  nowe okna dobrej jakości faktycznie 
powodują cieplne oszczędności i miesz
kańcy nie grzeją dzięki temu tak dużo. 
Jednak może to też doprowadzić do 
zagrzybienia budynku, jeśli pomiesz
czeń nie będzie się regularnie wietrzyć. 
Przy szczelnych oknach i przykręca- _ 
niu ogrzewania w mieszkaniu utrzy
muje się zbyt duża wilgoć, co może 
spowodować zagrzybienie. Następuje 
po prostu kondensacja pary wodnej i 
pojawia się pleśń. Dlatego trzeba ko
niecznie wietrzyć.
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Zarząd i Zarząd
► Wiele kontrowersji budzą określenia ustawowe, często mało precyzyjne. 

Jednym z takich określeń jest pojęcie „zarządu” w ustawie o własności 
lokali. Pojęcie zarządu występuje w różnych dziedzinach prawa. 
Występuje zarówno w Kodeksie Cywilnym, Kodeksie Postępowania 
Cywilnego, Kodeksie Spółek Handlowych jak też w ustawie o własności 
lokali (ustawa z dnia 24 czerwca 1994 r. Dz. U. Nr 80 poz. 903 z póżn. 
zm.j, w ustawie o gospodarce nieruchomościami (ustawa z dnia 21 
sierpnia 1997 r. Dz. U. Nr 46 poz. 543 z 2000 r. z póżn. zm.j.

Radca prawny odpowiada
sposobu od- 
: ja k , gdzie

Pojęcie „zarząd” może dotyczyć 
za rządu  w  ujęciu  podm iotow ym  
oraz zarządu w ujęciu przedmioto
wym. W ujęciu podmiotowym po 
jęcie to określa organ składający się 
z jednej lub kilku osób (np. zarząd 
spółki, zarząd wspólnoty mieszka
niowej). W ujęciu przedmiotowym 
zarząd określa zaś czynności zarzą
dzania podmiotem lub przedmiotem. 
Z atem  w ujęciu p rzedm iotow ym , 
w przypadku własności lokali nale
ży stawiać znak równości pomiędzy 
zarządem nieruchomością (w ujęciu 
przedm iotow ym ) a zarządzaniem , 
nieruchomością.

„Zarządzanie nieruchomością pole
ga na podejmowaniu wszelkich decyzji 
i dokonywaniu wszelkich czynności 
zmierzających do utrzymania nieru
chomości w stanie nie pogorszonym, 
zgodnie z jej przeznaczeniem, jak rów
nież ao uzasadnionego inwestowania 
w tę nieruchomość” -  definicję taką, 
jako jedyną zawartą w akcie norma
tywnym posłużył się ustawodawca 
w ustawę o gospodarowaniu nieru
chomościami (art. 185 ust. 1).

Czynności zarządzania zgodnie 
z powołanym wyżej uregulowaniem 
art. 185 ust. 1 i następne przypisują 
wykonywanie czynności zarządzania 
zarządcy.

Zarządcą nieruchomości może być 
osoba fizyczna lub prawna działająca 
na podstawie umowy o zarządzanie nie
ruchomością zawartej z właścicielem 
tejże nieruchomości, wspólnoty miesz
kaniowej lub inną osoba lub jednostką 
organizacyjną, której przysługuje pra

wo do nieruchomości (art. 185 ust. 2 
ust. o gosp., nieruchomościami).

Zakres uprawnień i obowiązków 
zarządcy w ynika z przepisów usta
wy, z przepisów odrębnych ustaw oraz 
umowy o zarządzanie nieruchomością 
(art. 185 ust. 2 w/w ustawy).

Zgodnie z treścią art. 18 ust. 1 usta
wy o własności lokali, właściciele lokali 
mogą w umowie o ustanowieniu odręb* 
nej własności lokali lub zawartej póź
niej umowie w formie aktu notarialnego 
określić sposób zarządu nieruchomością 
wspólną. W przepisie tym mowa jest 
o zarządzie w ujęciu przedmiotowym, 
czyli faktycznie chodzi o określenie 
sposobu zarządzania.

Zarządzanie nieruchomością zgod
nie z niniejszym zapisem może zajmo
wać się osoba fizyczna lub prawna.

Podkreślen ia  w ym aga fak t, iż 
wbrew błędnej wykładni dokonywanej 
przez niektórych, powierzenie zarzą
dzania umową osobie fizycznej lub 
prawnej nie wymaga do swej ważności 
aktu notarialnego, zawartej z podmio
tem zarządzającym nieruchomością. 
Formy aktu notarialnego wymagałoby 
jedynie umowa zawarta np. pomię
dzy współwłaścicielami i określają
ca sposób zarządu nieruchomością 
wspólną.

Problematyczna jest w ykładnia 
zapisu art. 18 ust. 1 ustawy o wł. lo
kali, dotyczącą pojęcia „określenie 
sposobu”. Przychylam się do poglą
du, iż określenie sposobu dotyczy 
kwestii następujących:

- wskazanie, czy zarządcą ma być 
osoba fizyczna czy prawna,

- określenie ogólr 
pow iedzi n a p y tam  
i kiedy. t

Kwestia doprecyzowania, co kry
je  się pod zapisem ustawy „określe
nie sposobu” jest istotna ze względu 
na ustalenie trybu zmiany sposobu za
rządu. Zgodnie z art. 18 ust. 2 zmiana 
dotycząca jedynie osoby prawnej (jeśli 
osoba prawna do czasu zmiany pełniła 
funkcję zarządcy) lub osoby fizycznej 
(gdy funkcję zarządcy wykonywała 
osoba fizyczna) nie wymaga formy 
przewidzianej w tym przepisie, tj. for
my uchwały zaprotokołowanej przez 
notariusza. Sposób zarządu przy w/ 
w zmianach faktycznie nie zmienia 
sposobu zarządu , je że li w arunk i 
określone w umowie o zarządzanie 
pozostaną nie zmienione.

Jeżeli w umowie o ustanowieniu 
odrębnej własności lokali lub później
szej umowie zawartej w formie aktu 
notarialnego (umowie nie pomiędzy 
właścicielem i podmiotem zarządza
jącym, lecz w umowie pomiędzy sa
mymi właścicielami) lub w uchwale

zentuje ją  na zewnątrz oraz w stosun
kach między w spólnotą a poszcze
gólnymi właścicielami lokali.

Zarząd ten, jeżeli je st kilkuoso
bow y, sk łada  o św iad czen ie  w oli 
za wspólnotę mieszkaniową, poprzez 
oświadczenie co najmniej dwóch jej 
członków . M oże on podejm ow ać 
samodzielnie w imieniu w spólnoty 
czynności dotyczące nieruchomości 
w spólnej i w spólnoty, stanow iące 
tzw. czynności zwykłego zarządu. 
W sprawach poważniejszych przekra
czających zakres zwykłego zarządu 
niezbędna jest dla działania zarządu 
uchwała właścicieli lokali, wyrażająca, 
zgodę na dokonanie tejże czynności 
(art. 22 UWL).

W art. 23 UWL określa czynności, 
które wg ustawodawcy stanowią czyn
ności przekraczające zakres zwykłego 
zarządu. Jest to jednak katalog otwar
ty, który uchwałą właścicieli można 
• d> fikowai.'

Jeżeli zarząd nie zostanie powołany 
lub pomimo powołania nie wypełnia 
swoich obowiązków, narusza zasady

zaprotokołow anej no ta rialn ie  n ie - '  prawidłowej gospodarki -  każdy wła-
określono sposobu zarządu, zatem 
nie ustalono, kto, jak, gdzie, kiedy bę
dzie wykonywał czynności związane 
z zarządzaniem -  obowiązują zasady 
zarządzania nieruchomością określone 
w ustawie o własności lokali.

Praktycznie oznacza to, że dla tzw. 
małych wspólnot (do 7 lokali w nie
ruchomości) w w/w przypadku bra
ku wcześniejszego określenia sposobu 
zarządu, zastosowanie mają przepisy 
Kodeksu Cywilnego i Kodeksu Po
stępowania Cywilnego o współwła
sności. (art. 19 ustawy o wł. lokali - 
UWL). Jeżeli w jednej nieruchomości 
jest więcej niż 7 lokali, czyli w tzw. 
dużej wspólnocie, właściciele mają 
obow iązek podjąć uchw ałę o w y
borze jednoosobow ego lub k ilk u 
osobowego zarządu (art. 20 UWL). 
Oczywiście w tym przypadku mowa 
jest o zarządzie w ujęciu podmioto
wym, zwłaszcza, że zapis ustawy jed
noznacznie wskazuje -  „członkiem 
zarządu może być wyłącznie osoba 
fizyczna wybrana spośród właścicieli 
lub spoza ich grona”.

Zarząd (w ujęciu przedmiotowym) 
kieruje sprawami wspólnoty i repre-

Przepisy na strychu

Graty wobec prawa
► Wobec pojawiających się co pewien czas problemów związanych 

z wyegzekwowaniem przez Zarządcę od niektórych właścicieli 
i lokatorów lokali mieszkalnych przestrzegania zasad i przepisów 
przeciwpożarowych oraz wobec powstających na powyższym tle pytań 
i wątpliwości przedstawiam poniżej wypowiedź radcy prawnego, 
Krystyny Janiak z Kancelarii Prawnej „VERUS” z siedzibą przy 
ul. Racławickiej 2/4 we Wrocławiu, na temat dopuszczalności 
składowania na strychach przedmiotów i materiałów należących 
do właścicieli i lokatorów lokali mieszkalnych.

Kwestię pow yższą szczegółowo 
reguluje ustawa 24 sierpnia 1991 r.
0 ochronie przeciwpożarowej (Dz. U. 
Nr 81 poz. 351 z 1991 r. z późn. zm.) 
oraz rozporządzenie Ministra Spraw 
Wewnętrznych z 03 listopada 1992 r. 
w sprawie ochrony przeciwpożarowej 
budynków, innych obiektów budow
lanych i terenów (Dz. U. Nr 92 poz. 
460 z 1992 r. z późn. zm.). Zgodnie z 
§ 2 powołanego rozporządzenia, bu
dynki i inne obiekty budowlane po
winny być użytkowane i utrzymywane 
w sposób zabezpieczający przed po
wstaniem pożaru. Warunki bezpie
czeństwa w tym zakresie zapewniają: 
właściciele, zarządca lub użytkownik 
obiektu. Materiały palne znajdujące się 
wewnątrz obiektu powinny być prze
chowywane oraz używane w sposób 
niezagrażąjący bezpieczeństwu osób
1 mienia. Pojęcie materiały palne jest 
pojęciem szerokim, ale równocześnie 
wystarczająco zrozumiałym dla in
terpretacji przedstawionych wyżej 
uregulowań.

Zgodnie z § 4 powołanego roz
porządzenia, w obiektach oraz na 
terenach przyległych do nich je st 
zabronione w ykonywanie czynno
ści-, które mogą spowodować pożar, 
jego rozprzestrzenianie się, utrudnie
nie działania ratowniczego lub ewa
kuacji. W szczególności zabronione 
jest przechowywanie materiałów pal
nych w odległości mniejszej niż pół 
metra od: urządzeń-i instalacji, któ
rych powierzchnie zewnętrzne mogą

nagrzewać się do temperatury prze
kraczającej 100°C; linii kablowych o 
napięciu powyżej 1 kV; przewodów 
uziemiających oraz przewodów odpro
wadzających instalacji odgromowej. 
Ponadto zabronione jest składowanie 
materiałów palnych na drogach komu
nikacji ogólnej służących ewakuacji, 
ustawianie na klatkach schodowych 
jakichkolwiek przedmiotów utrud
niających  ew akuację , zam ykanie  
d rzw i ew akuacy jnych  w sposób 
uniemożliwiający ich natychmiasto
we użycie, a także uniemożliwienie 
lub ograniczenie dostępu do wyjść 
ewakuacyjnych. Zgodnie z § 4 ust. 
4 rozporządzenia, składowanie sta
łych materiałów palnych pod ścianami 
obiektu związanych z jego funkcją z 
wyjątkiem materiałów niebezpiecz
nych pożarow o je st dopuszczalne 
pod warunkiem: nieprzekroczenia 
strefy pożarowej dla danego obiek
tu, zachowanie dostępu do obiektu 
na wypadek działania ratowniczego, 
nienaruszenia wymaganej potrzebami 
ochrony ppoż. minimalnej odległości 
od obiektów sąsiednich.

Z w/w przepisów wynika, iż bez 
znaczenia  je s t, czy będą  Państw o 
przechowywać przedmioty i mate
riały  palne w niewielkiej ilości na 
strychu w miejscach o ograniczonej 
wartości użytkowej, np. pod skosami 
dachów. To, czy w danym miejscu na 
strychu może znajdować się przedmiot 
palny uzależnione jest nie tylko od 
łatwopalności przedmiotów, ale rów

nież od wielu innych czynników, np. 
usytuowania względem znajdujących 
się na strychu urządzeń i instalacji 
oraz cech tych urządzeń.

Jedną z dróg ewakuacyjnych w cza
sie pożaru (bywa, że jedyną!) może 
być droga na dach, zatem umieszcza
nie jakichkolwiek przedmiotów ogra
niczających tę drogę, a tym bardziej 
zamykanie drzwi na strych na klucz 
i nie udostępnianie go w szystkim  
lokatorom stanowi naruszenie prze
pisów ppoż.

Treść § 7 rozporządzenia nie po
zostawia żadnych wątpliwości, iż w 
miejscach przeznaczonych na pobyt 
ludzi (...) należy zapewnić odpowied
nie warunki ewakuacji.

W świetle powyższych wyjaśnień 
radcy prawnego mamy nadzieję, iż 
Państwa wątpliwości co do koniecz
ności usuwania zgromadzonych na 
strychu przedmiotów i materiałów, 
zostały  w yjaśnione. Przeciągan ie  
w czasie usunięcia przedmiotów ze 
strychów nie ma żadnego usprawie
dliwienia ani uzasadnienia, bowiem 
stan zagrożenia powinien być usuwany 
niezwłocznie.

Niemożliwym do przewidzenia 
jest, czy dziś, czy jutro nie będziemy 
zmuszeni korzystać z jedynej drogi 
ucieczki przed pożarem, drogi, która 
ze względu na naszą opieszałość może 
być zastawiona np. starą szafą sąsiada- 
lub samego ewakuującego się. Być 
może wyobraźnia zmobilizuje tych, 
którzy odkładają porządki na później 
do dokonania ich niezwłocznie.

FONTIS Sp. z o.o. umożliwia re
alizowanie wywozu „niechcianych” 
przedmiotów za pośrednictwem firm 
świadczących usługi porządkowe, ta
kich jak: ECO-S, Zakład Usług Róż
nych H. Niżniowski oraz Kajt.

ściciel może żądać ustanowienia za
rządcy przymusowego. W przypadkach 
szczególnych, określonych w art. 26 ust.. 
2 UWL z żądaniem ustanowienia za
rządcy przymusowego może wystąpić 
dotychczasowy-zarządca, który speł
niał zarząd nieruchomością (zarządzał 
nieruchomością) w dniu wyodrębnie
nia pierwszego lokalu i kontynuował 
zarządzanie przez co najmniej okres 
2 lat (art. 26 ust. 2 UWL).

Ustawodawca niezbyt w yraźnie 
rozróżnia pojęcie zarządu w rozumie
niu przedmiotowym i podmiofowym.

Jedynie w niektórych zapisach ustawy 
rozróżnienie jest klarowne. Przykłado
wo w art. 30 UWL jednoznacznie roz
graniczono zarząd i zarządcę. Niestety, 
nieprecyzyjnych zapisów w UWL jest 
sporo, co budzi ciągle wiele kontrower
sji i sporów, pomimo długiego okresu 
obowiązywania ustawy.

Bez wątpienia można ich uniknąć 
doprecyzowując kwestie dyskusyjne 
w statucie w spólnoty, lub umowie 
zawartej w formie aktu notarialne
go pom iędzy w spółw łaścicielam i. 
Są to najskuteczniejsze formy doko
nywania odstępstw  od uregulowań 
ustawy, szczególnie przeze mnie za
lecane w tzw. małych wspólnotach. 
Nie ma przeszkód, by mała wspólnota 
wybrała spośród siebie jednoosobo
wy lub kilku osobowy zarząd, który 
reprezentował ją  będzie na zasadach 
podobnych, jak  w dużych wspólno
tach . Z a rz ąd  ten  m oże zaw ie rać  
w imieniu w spólnoty umowy, m. in. 
umowę o zarządzaniu nieruchomością 
z podmiotem posiadającym doświad
czenie i pobierającym za swoje usługi 
stosowne wynagrodzenie.

Wybór zarządu ułatwi również pra
cę podmiotom zarządzającym, które 
wiedzą z kim personalnie należy kon
sultować powstające problemy.

Brak konsekwencji ustawodawcy 
w posługiwaniu się pojęciem zarzą
du w UWL wymaga każdorazowego 
zastanowienia się nad tym. „co autor 
miał na myśli” Być może powyższe 
wyjaśnienia choć częściowo będą po
mocne w lekturze ustawy o własności 
lokali i zrozumieniu konieczności po
woływania zarządu i zarazem umów 
o zarządzanie.

Inspektorzy odpowiedzialni 
za nieruchomości 

zarządzane przez „Fontis”
Anna Cyran,
pok. 15,
Fel. 348 21 48, 348 39 62 
wew. 19.
Abramowskiego,
Dembowskiego 15,
Mielczarskiegó,
Norblina,
Olszewskiego 64-124,
Pankiewicza 
Sempołowskiej,
Spółdzielcza,
Stanisławskiego 2-36,
Stefczyka,
Wróblewskiego 40.

Mieczysława Gawędzka
pok. 13, 
tel. 348 21 4 8 ,3 4 8  39 62 
wew. 13
Becka,
Dembowskiego 20-56, 
Głowackiego, 
Godebskiego 
Kasprzaka,
Kosynierów Gd. 24-48, 
Mickiewicza 59-73, 
Okrzei,
Partyzantów (niep). 
Sowińskiego, 
Szanieckiego, 
Wysockiego.

Alicja Małowiejska
pok. 12, 
tel. 348 21 48, 348 39 62 
wew. 23,
9 Maja,
Bartla,
Czarnoleska, 
Dickensteina, 
Dembowskiego 12, 
Jezierskiego, 
Kochanowskiego, 
Kosynierów GD 4-22, 
Lipińskiego 
Mickiewicza 12-45, 
Moniuszki,
Parkowa,
Partyzantów 2-10 (p), 
Szymanowskiego 6, 
Śniadeckich, 
Świętochowskiego, 
Tramwajowa,

Witelona.
Wróblewskiego 2 ,4 , 6, 10

Barbara Jedziniak
pok. 12, 
tel 348 21 48, 348 39 62  
wew. 23.
Borelowskiego, 
Dembowskiego 58-106,
M. Cassino 55-75,
Nullo,
Partyzantów 29-95 (niep) 
Potiebni,
Sierakowskiego,
Kasprzaka 13,
Gajowicka 166

Hanna Lech
pok. 15, 
tel. 348 21 48, 348 39 62  
wew. 18.
Belwederczyków, 
Dembowskiego 112-130 
Plater,
Konarskiego,
Kosynierów Gd. 50-94, 
Libelta,
M. Cassino 3-49 i 54-58 
Mickiewicza 93-113, 
Mierosławskiego, 
Partyzantów 60-94 (parz.) 
i, 103-123,
Ściegiennego,
Waryńskiego,
Żmichowskiej

Irena Woźniak
pok. 15, 
tel. 348 21 4 8 ,3 4 8  39 62 
wew. 19.

Brandta,
Chełmońskiego,
Kotsisa,
Malczewskiego, 
Olszewskiego 28-50 i 61-107, 
Promień,
Rodakowskiego, 
Siemiradzkiego, 
Stanisławskiego 1-35, 
Urbańskiego,
Wittiga,
Wojtkiewicza,
Pugeta.
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Rozruch ogrzewania z przygodami

Po problemach
► Już 20 września ZGKM „Centrum” zwróciło się do Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplej o włączenie ogrzewania w 
administrowanych i zarządzanych przez siebie zasobach. I w 90 proc. 
mieszkań niemal natychmiast zaczęło być ciepło.

wspólnie z fachowcami z MPEC zajęły
się głównie odpowietrzaniem instalacji 
co. Te zapowietrzenia zdarzają się co 
roku. Tak to już jest w tych pierwszych 
dniach rozruchu ogrzewania.

Pewien problem jest także w tym, że 
obecne węzły ciepłownicze są bardzo 
nowoczesne, elektroniczne. Specjalne 
„brygady grzewcze” sprawdzały także 
ich ustawienie, funkcjonowanie, bo au
tomatyka jeszcze nie zawsze jest nie
zawodna i nie wszędzie działa tak, jak 
chcieliby lokatorzy, lecz dostosowuje 
się do określonych normatywnie pa-

laaeusz tsajszczaK

Lokatorzy z tych,pozostałych miesz
kań alarmowali, że mają problemy z 
kaloryferami. -

Przez tamte dni telefony do Pogo
towia Ciepłowniczego były niemal bez 
przerwy zajęte, więc ludzie dzwonili 
do nas -  mówi dyspozytor ZGM „Cen
trum ” Tadeusz B a jszczak . -  U nas 
też telefon dzwonił bez przerwy. To 
były dla nas bardzo gorące dni. Na
tychmiast wysyłałem na miejsce na
sze ekipy i również alarmowałem w 
MPEC, jeśli tylko jakimś cudem tam 
się dodzwoniłem.

- Rozruch ogrzewania zawsze stwa
rza jakieś problemy w części budynków, 

, mieszkań -  mówi szef administratorów 
ZGM „Centrum” Janusz C za ja . -  Te 
kłopoty były mniejsze niż rok temu, 
dotyczyły niewielkiej liczby adresów, 
ale to przecież w niczym nie pocieszało 
ludzi, którym po prostu było w miesz
kaniach zimno. A największe problemy 
w ystąpiły przy ul. Wita Stwosza 37, 
Piaskowej 11/13 i Łaciarskiej 29. Uru
chomiliśmy specjalne brygady, które

- Najważniejsze, że przy tegorocz
nym rozruchu ogrzewania w naszym 
rejonie obyło się bez awarii, zalania 
m ieszkań, jak ichś sensacji -  mówi 

. Janusz C za ja . -  A wszystkie drobne 
usterki zdołaliśmy naprawdę szybko 
zlikwidować. Nie mniej wszystkich 
naszych m ieszkańców , którzy  od
czuli jakieś perturbacje związane z 
rozruchem  ogrzewania jeszcze raz 
serdecznie za wszystkie niedogodno
ści przepraszam.

Obiecanki cacanki
► Zmorą mieszkańców zabytkowych kamienic stają się budowy w ich 

sąsiedztwie nowych, potężnych gmaszysk. Głębokie wykopy, pracujący tu 
ciężki sprzęt powodują pęknięcia ścian w sąsiednich starych domach, 
gwałtowną dewastację tej starej zabudowy.

Pisaliśm y o tych zjaw iskach na skiej telewizji. Ta nakręciła reportaż 
przykładzie kamienic m. in. przy uli o ich niedoli. Na zakończenie nadała
Uniwersyteckiej 11/12, św. Mikołaja 61, 
Kiełbaśniczej 29, Rzeźniczej 2. Infor
mowaliśmy też o krokach, jakie ZGM 

- „Centrum” podejmuje, aby od inwesto
rów i wykonawców wyegzekwować na
leżna naprawę szkód. Choć prawo jest 
po stronie mieszkańców i zarządców, 
to jego egzekucja ślimaczy się.

Ostatnio zdesperowani mieszkań
cy zwrócili się o pomoc do wrocław-

optym istyczną w ypowiedź jednego 
z wykonawców takiej staromiejskiej 
plomby, że jego firm a natychm iast 
wszystkie szkody usunie. Zapytaliśmy 
po paru tygodniach panią wiceprezes 
ZGM „Centrum” Halinę Śliwkę, czy 
słowo dane przed kamerą zostało do
trzymane.

O dpow iedź była krótka: - Obie
canki, cacanki.

Wjazd od ul. Ofiar Oświęcimskich ograniczony

Samochodowa batalia
► Podwórko we wnętrzu blokowym ograniczonym Rynkiem, pl. Solnym, ul. 

Ofiar Oświęcimskich i ul. Świdnicką bardzo chętnie było wykorzystywane 
jak ogólnodostęny, bezpłatny park. Podwórko było wiecznie zatarasowane 
autami, a mieszkańcy otaczających go domów nie mieli miejsca na 
zaparkowanie swoich pojazdów. Wreszcie powiedzieli: dość!

W  ubiegłym roku zaw iązała się 
grupa inicjatywna mieszkańców, dą
żąca do tego, żeby zamknąć wjazd na 
podwórko osobom bezstronnym. Sto
sowne znaki i przepustki zastosowane 
tu rutynowo przez ZGM „Centrum” 
nie odnosiły bowiem żadnego skutku.
Obcy kierowcy tego nie respektowali.
Pojawiły się też podrobione, fałszywe 
zezwolenia na parkowanie.

W tej sytuacji w sierpniu br. W 
ZGM „Centrum” zdecydowano się na 
montaż na dojazdach do podwórka 
słupków, do których klucze (płacąc 
po 3 zł) otrzymały wyłącznie osoby 
uprawnione do parkowania tu pojaz
dów. Niestety, niektórzy lokatorzy po
zwolili także innym podorabiać klucze 
(biorąc za to po 10 zł) do barierek. Na 
dodatek właściciele niektórych lokali 
gastronomicznych usytuowanych w 
obrębie tych ulic dali klucze do ba
rierki sw oim w spółpracow nikom , 
choć sami uczestniczyli w kosztach 
zakupu blokad podwórka.

W sumie więc barierki spełniały 
swoją funkcję zaledwie przez tydzień.
Potem pojawiło się dwukrotnie wię
cej kluczyków niż uprawnionych do 
ich posiadania. Na dodatek niektórzy 
przyjezdni zaczęli dewastować zapo
ry, niszczyć ich zamki, wyłamywać

słupki. W połowie w rześnia trzy z 
czterech zapór przestały działać.

- Ciągle naprawiamy te zapory -  
mówi Janusza C z a ja  z ZGM „Cen
trum”. -  Niektórzy lokatorzy, jak pani 
Bielasińska czy pan Gola, pilnują tych 
zapór. Ale dewastacje się powtarza
ją. Mam nadzieję, że w końcu ludzie 
przyzwyczają się do tych barierek, 
przestaną je  niszczyć. Jak tu się sy
tuacja uspokoi, to podobne szlabany 
założymy przy wjazdach na podwórko 
we wnętrzu ul. Kazimierza Wielkiego, 
Gepperta, Ofiar Oświęcimskich, gdzie 
również pojazdy blokują przejścia, a 
obce samochody nie uniemożliwiają 
parkowanie mieszkańcom. To przy
kre, że trzeba stosować takie metody, 
że zwykłe znaki zakazu wjazdu nie 
wystarczają. Musimy jednak dbać o 
mieszkańców i na ich żądania takie 
sz labany będziem y ustaw iać. Ich 
psucie kiedyś się znudzi. Automaty 
telefoniczne na chodnikach też kie
dyś stale były dewastowane, a teraz 
jakoś rzadziej są niszczone. Kwestia 
przyzwyczajenia. Z tymi szlabanami, 
zaporami, uchylnymi bramami będzie 
podobnie. Już w paru miejscach Sta
rego Miasta właściwie spełniają one 
swoje funkcje. Choćby w rejonie ul. 
Igielnej.

M o ż e m y  s p rz ą ta ć  
ta k ż e  u C ie b ie

PEDON - Zakład Usług Porządkowo-Sanitarnych 
50-139 Wrocław, ul. Szewska 61/62 

tel. 344-54-59, fax 344-54-58, e-mail: ped@pro.onet.pl

Oferujemy ponadto:

INFORMATOR

dyrektor 
Halina Śliwka - członek zarządu, 
z-ca dyrektora d/s technicznych 
Bogusława Kasprzak - członek 
zarządu z-ca dyrektora d/s 
finansowych

Dział Techniczny
tel. 344-23-62, w. 34, 38,48 
poniedziałek, wtorek, piątek
- w godz. 7.30 -15.30
środa, czwartek - w godz. 7.30 -17.30

Dział Naliczeń i Windykacji
tel. 344-53-25, w.39, 42, 53 
poniedziałek, wtorek, piątek
- w godz. 7.30- 15.30 . '
środa, czwartek - w godz. 7.30
w 17.30

Dział Księgowości
tel. 343-14-50, w. 40, 41 
poniedziałek, wtorek, piątek 
-w  godz. 7.30-15.30 
środa, czwartek - w godz. 7.30 
w 17.30

Sekretariat
tel. 343-14-50 
poniedziałek, wtorek, piątek 
-w  godz. 7.30-15.30 
środa, czwartek - w godz. 7.30 -17.30

Awarie i usterki należy zgłaszać 
u dyspozytora na 1 piętrze, pokój 
110 lub telefonicznie
tel. 344-23-62, w. 34 
poniedziałek, wtorek, piątek
- w godz. 7.30 -15.30
środa, czwartek - w godz. 7.30 -17.30

przyjmują interesanTó.. 
w każdą środę w godz. 9 .00 - 
17.00

W razie wystąpienia awarii 
w godzinach popołudniowych 
i dniach wolnych należy dzwonić:
Pogotowie Gazowe 992
Pogotowie Energetyczne N 
991,329-10-81 
Pogotowie MPEC 993 
Pogotowie Wod.-Kan. 348-53-14 
Pogotowie Elektryczne 348-65-11 
Pogotowie Kanalizacyjne 994

Pogotowie Ratunkowe 999 
Straż Pożarna 998
Policja 997

Firma sprzątająca

Zakres prac porządkowych 
obejmuje:
Tereny wewnętrzne
- bieżące sprzątanie: klatki schodowe 

i korytarze, strychy, suszarnie, 
pralnie, korytarze piwniczne, 
komórki techniczne;

z lamperiami, poręczami, kloszami, : 
numerami policyjnymi, grzejnikami;

- raz na kwartał: mycie okien 
Ha klatkach schodowych, 
w pralniach i suszarniach.

Tereny zewnętrzne:
- na bieżąco: zamiatanie podwórek, 

chodników, sprzątanie terenów 
zielonych, placów zabaw, 
czyszczenie studzienek ściekowych;

, - na bieżąco: zamiatanie i dezynfekcja 
miejsc gromadzenia nieczystości 
(osłony i kontenery);

' -  w okresie zimowym: codzienne
■ usuwanie śniegu, lodu, biota 

z chodników, przeciwdziałanie 
|;S  gołoledzi (posypywanie piaskiem).

Firma Konserwacyjna
Zakład Ogólnobudowlany
Instalacji Wod.-Kan., C.O., Gaz.
i Elektrycznej
Jerzy Jasiński

mailto:ped@pro.onet.pl
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Każdy z czterech administratorów zajmuje się określonymi budynkami, ich otoczeniem, a przede w :y pomocą mieszkającym tam li

i
 DOROTA 

DOMAŃSKA

ul. Uniwersytecka 
3/5,11/12,13,19/20, 
I  27/28, 28A 
|  pl. Uniwersytecki 7,8 , 
15A, 15B 
ul. Kuźnicza 3/4,14,25 , 30,31, 33,34, 
43/45,48, 56 
ul. Szewska 4 7 ,47A, 52, 59/60,61/62, 
63 ,6 6 /6 7 ,66/67F, 68 ,6 9,7 0 
ul. Nożownicza 1 ,6 /8 ,1 0 ,1 2 ,27 ,28 , 
29, 30 v 
ul. Kotlarska 1 1 ,1 3 ,1 5 ,1 7 ,2 4 ,2 5 ,25A, 
29, 30, 35/36,37, 38, 39,43 
ul. Odrzańska 1 ,2 /3 ,4 /5 ,7 ,8 ,9 /1 0 ,1 3 , 
1 4 ,1 5 ,1 7 ,17A, 17B, 18/19 
ul. Więzienna 5, 7 ,1 6 ,1 8 ,1 9  

. ul. Oławska 4 ,6 ,8 ,1 6 ,1 9 ,2 3  
ul. Ofiar Oświęcimskich 4 2 ,4 4 ,44A, 46 
ul. Wita Stwosza 56, 57,58 
ul. Kazimierza Wielkiego 61 ,6 3 ,7 7  
ul. Mennicza 10/11, spichlerz, 24 
ul. Widok 2 /4 ,6 ,8  
ul. Garbary 9 
ul. Grodzka 5 ,6 ,7

EWA ŚWIDER
i ul. Św. Mikołaja 13,14, 

15,2 1/29,41/42,43, 
49/50,53,54/55,58, 
61/62 
ul. Cieszyńskiego 12, 
1 3 ,13A.13B, 14,15, 
16,20 

ul. Białoskómicza 3 ,4 ,5 ,6 ,7 /8 /9 ,1 0 ,1 5 / 
16 ,17/18,19,20/21,22/23,24/25,26/27 
ul. Ruska 5 ,8 /9 ,1 0 ,2 0 /21 ,32 /3 3 ,3 4 ,3 5 , 
58/59,62/63, 64 ,6 5,6 6/67 ,68 
ul. Malarska 3/6,7 /11,12/13,16/18, 
19/24, 30 
ul. Kiełbaśnicza 12,13,14/15,21,22,25,29 
ul. Rzeźnicza 2 /3 ,4 ,8 ,9 ,1 0 /1 1 ,1 4 ,2 4 , 
25,28/31,31 A, 34 
ul. Nowy Świat 32, 34, 36, 38,40 
ul. Odrzańska 20 ,21,22 
ul. Wita Stwosza 18 ,3 7 ,3 8 ,39 ,40 ,4 1 , 
42, 43, 44 
ul. Szewska 24/26,19/21 
Pl. Solny 4 ,5 ,6 /7 ,7A, 1 1 ,11A, 11B, 14A 
ul. Garbary 5; ul. Łazienna 4 
pl. 1 Maja 7; ul. Mennicza 41 
ul. Świdnicka 24

JANUSZ CZAJA

^  Rynek 2 ,3 ,4 ,6 ,8 ,1 3 , 
14 ,1 5 ,16/17 ,18 ,19, 
20 /2 1 ,2 2 ,23 ,24 ,2 6 , 
27/29,38,42 /43 ,44, 
45,46/47,49 , 51,521, 
5211, 53/55,56/57, 59 

Rynek-Ratusz 13/14,15,16/19,20/22 
ul. Świdnicka 1 , 2 ,3 ,4 ,4a, 5 , 6 ,6A, 8, 
8A, 8B, 9 ,9A, 11 
ul. Szewska 78 ,80,81 
ul. Oławska 1 ,3 ,5  
ul. Psie Budy 3/4, 5/6,7/8/9,10/11,
12/13,14/15,16/17,18/19 
ul. Gepperta 2 
ul. Kazimierza Wielkiego 34 ,3 8 ,4 0 ,41 , 
4 2 ,4 4 ,4 6 ,4 7 ,4 8 ,4 9 , 51 
ul. Leszczyńskiego 5 ,7 ,9  
ul. Ofiar Oświęcimskich 1 ,2 ,3 ,8 ,10 ,1 4,1 7 
ul. Kuźnicza 60/62,63/64,65/66 
Przejście Garncarskie 6 ,8 ,1 0 ,1 2  
Pl. Solny 17 
Sukiennice 1/2,3 /4 
ul. Więzienna 1 
Pl. Wolności 9 ,9AI, 9AII, 9B 
ul. Kiełbaśnicza 1A, 6 , 7 ,7A 
ul. Szajnochy 11,12

MARIUSZ KOSATKA
-~  Nowy Targ 9 ,10 ,11 , 
~  12 ,1 3 ,1 4 ,15 ,16 ,1 7 , 

18 ,1 9 ,2 0 ,21 ,22 , 23, 
24 ,2 5 ,2 6 ,27  
Pl. Nankiera 5 /6 ,7 ,8 , 
10 ,1 1 ,1 2 ,13 ,14  
ul. Łaciarska 23,25, 

27,29, 30 /33,34,36 
ul. Piaskowa 1 ,3 ,5 ,7 ,9 ,1 1 ,1 3  
Pl. Bema 2, 3 ,4 , 5 ,6  
ul. Św. Jadwigi 9,10 
Wyspa Słodowa 7 ,7A 
ul. Kominka 6 
ul. Hlonda 2 /4 ,6 ,8  
Pl. Katedralny 11,12 
ul. Nożownicza 35 ,3 7 ,4 0  
ul. Szewska 2 7 ,27A, 29, 31,35 
ul. Piotra Skargi 7 ,9 ,1 1 ,1 9 ,19a, 20,21, 
22,23, 23A 
ul. Nowa 4 ,8 ,1 2 ,1 4  
ul. Wierzbowa 5 ,5A 
ul. Jodłowa 1 
ul. Św. Marcina 4 
ul. Bernardyńska 5 
ul. Mieszka 11 
ul. Kotlarska 5 ,7 ,9

Rada Osiedla 
Wrocław Stare Miasto
Przewodniczący Rady:
Marian Lampczak 
Wiceprzewodniczący Rady:
Krzysztof Radzik 
Przewodniczący Zarządu:
Piotr Stempniak
Zastępca przewodniczącego Zarządu: 
Eugeniusz Mioduszewski 
Sekretarz Zarządu:
Marek Nawracaj 
Skarbnik Zarządu:
Eugenia Kautzka 
Członkowie Zarządu:
Krystyna Staszak 
Andrzej Leszek Brzeziński 
Maria Stachorzecka

Rada Osiedla Wrocław Stare Miasto 
mieści się przy ul. Białoskórniczej 
17/18. Tel. 343-65-39. Dyżury: 
poniedziałki w godz. 10 — 15, piątki 
w godz. 1 2 -1 8 .

„Tu się można nauczyc czegoś pożytecznego

Praktykanci
► Tradycyjnie już od kilku lat uczniowie Liceum Ekonomicznego przy ul. 

Worcella we Wrocławiu odbywają zawodowe praktyki w Zakładzie 
Gospodarki Mieszkaniowej „Centrum” . We wrześniu było tu na takiej 
praktyce siedem osób.

Pracownicy
- Korzyść z tych praktyk jest obo

pólna -  mówi prezes Zakładu Gospo
darki Mieszkaniowej „Centrum” Zyg
munt Łotocki. -  Naprawdę bardzo 
nam pomagają. Widzę, że ci młodzi 
ludzie przykładają się do pracy. To 
jest takie pokolenie, które już doce
nia znaczenie, wartość pracy. Wiem, 
że niektórzy z nich myślą o podjęciu 
po szkole zatrudnienia w spółkach 
zarządzających. Niektórzy wręcz mó
wią nam, że po maturze tu chcieliby 
pracować. I nie jest wykluczone, że 
kiedyś do nas -  już jako pracownicy
-  wrócą. Bo wiele się tu nauczyli, a 
przy okazji także nam pomogli. Ser
decznie naszym praktykantom za ten 
czas wspólnej pracy dziękuję.

Bardzo ciepło mówią o praktykan
tach także pracownicy poszczególnych 
działów i komórek ZGM „Centrum”, 
a m. in.: Elżbieta Czarnecka, Ha
lina Śliwka, Bogusława Kasprzak, 
Krystyna Flisińska. Janusz Czaja, 
Tadeusz Bajszczak.

Uczniowie
A oto opinie praktykatów:
Kamil Kurzawa:
- Lubię tu przychodzić. Praca tutaj

jest w porządku. Robię proste rzeczy
-  adresuję koperty, kompletuję doku
mentację, porządkuję korespondencję, 
odbijam druki na ksero itp. Niby nic 
wielkiego, ale przecież to też trzeba 
umieć w przyszłej pracy. Z pracow
nikam i „cen trum ” pracuje mi się 
znakomicie. Atmosfera jest bardzo 
sym patyczna. Trochę się tej prak
tyki na początku bałem, ale okazało 
się, że nie ma czego. Bardzo chętnie 
wróciłbym tu już  do stałej pracy po 
ukończeniu szkoły. Mojej babci, któ
rej wiele o tej praktyce opowiadam, 
ten pomysł też bardzo się spodobał. 
Zobaczymy...

Sylwia Owczarek i Kamila Swi
derska:

- Można się sporo pożytecznych, 
praktycznych rzeczy nauczyć. W szko
le, teoretycznie pewnych umiejętności 
nie da się opanować. Jak wypełnić pra
widłowo dokument, gdzie przyłożyć 
pieczątkę, jak się prawidłowo układa, 
archiwizuje dokumentu -  to wszystko 
tutaj można opanować i to na pewno 
się nam przyda na całe życie w każ
dej pracy. Odpowiada nam też bardzo 
koleżeńska, sympatyczna atmosfera 
pracy panująca wśród pracowników 
centrum. Obserwujemy też, w  jaki 
sposób są tu obsługiwani klienci, jak 
się traktuje interesantów. To nie jest 
proste. Podoba nam się, że nawet w 
najtrudniejszych sprawach pracownicy 
„Centrum” potrafią zachować spokój, 
są bardzo życzliwi wobec mieszkań
ców -  co nie zawsze jest łatwe. Chcia
łybyśmy się i tego nauczyć.

Adam M arcinkow ski i Paweł 
Wiśniewski:

- Robimy tu pożyteczne, konkretne 
rzeczy, których znajomość przyda się 
nam w życiu. Segregacja dokumentów 
w księgowości - czym głównie się tu 
zajmujemy -  to bardzo pracochłonne 
zajęcie. Ale nie czujemy się przez to 
wykorzystani. Po prostu robimy coś, 
czego warto się nauczyć, a jednocze
śnie jest to sensowne. Mamy w raże
nie, że swoją pracą pomogłem trochę 
pracownikom „Centrum”, którzy mają 
przecież naprawdę wiele ważniejszych 
i bardziej skomplikowanych zadań. 
Przyznamy, że taka praca w przy
szłości by nam  odpow iadała. Ale 
jakoś do tej pory nie pytaliśmy o to, 
jak tu płacą...

Piotr Szymański i Joanna W ło
darczyk:

- Po prostu nam się tu podoba. Bar
dzo sympatycznie jesteśmy traktowa
ni. Fajnie, że właśnie tutaj trafiliśmy 
na praktykę.

Kto najpiękniej ukwiecił balkony Starówki?

Laureaci konkursu TMW
► „Serdeczne gratulacje i podziękowania za aktywne uczestnictwo w 

kształtowaniu wizerunku Naszego Osiedla -  składa Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowej „Centrum” .

Taki wypis w pięknym albumie 
otrzym ał każdy z mieszkańców za
sobów administrowanych przez ZGM 
„Centrum”, kto został wyróżniony w 
47 edycji konkursu  Tow arzystw a 
M iłośników W rocławia „Ukwieca
my Wrocław”. „Centrum” było jego 
współorganizatorem.

Uroczystość rozstrzygnięcia konkur
su odbyła się 20 września w „Dworze 
Polskim”. Przybyli na n ią nagrodzeni 
w konkursie, a także reprezentanci or
ganizatorów współzawodnictwa, dzięki 
któremu pięknieje nasze miasto. Każdy 
z wyróżnionych otrzymał dyplom, bon 
o wartości 50 zł na zakup nasion lub 
środków pielęgnacji roślin. Spółki za
rządzające dodatkowo ze swojej strony 
przekazały wyróżnionym ze swojego 
terenu cenne wydawnictwa,

W spółorgan izatorką  konkursu  
TMW  „Ukwiecamy Wrocław” z ra
mienia Zakładu Gospodarki Miesz
kaniowej „Centrum” sp. z o. o. była 
pani Elżbieta Czarnecka. Od prezesa 
Towarzystwa Miłośników Wrocławia 
Wojciecha Gryczyńskiego odebrała 
podczas uroczystośc i w  „D w orze 
Polskim ” okolicznościow y adres: 
„Towarzystwo Miłośników Wrocła
w ia serdęcznie dziękuje Pani E lż
biecie Czarneckiej za niew ymierną 
sp o łeczną  pom oc w o rgan izac ji 
XLV1I ogólnom iejskiego konkur- 

„Ukwiecamy W rocław” i składa 
w yrazy uznania za widoczny wkład 
w to, żeby Wrocław ciągle zasługiwał 
na miano miasta kwiatów i zieleni. 
Wierzymy, że wolno nam będzie od

wołać się do Pani życzliwości przy 
okazji podejmowania-idei konkursu w 
następnych latach. Proszę też przyjąć 
życzenia pomyślności.”

Za przepiękne ukwiecenie bal
konów nagrodzeni zostali spośród 
mieszkających w zasobach admini
strowanych i zarządzanych przez 
ZGM „Centrum”:
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DOLNOŚLĄSKIE STOWARZYSZENIE  
ZARZĄDCÓW I ADM INISTRATORÓW  

NIERUCHOMOŚCI „DOSZAN”

ul. Powstańców Śląskich 118 we Wrocławiu

organizuje
w celu zdobycia licencji 

w zakresie zarządzania nieruchomościami

-  kursy
- praktyki
- egzam iny kwalifikacyjne

Informacje: tel./fax 367-01-99 lub u Pełnomocnika Stowarzyszenia Pani Ireny Sendek-Doroszewskiej 
tel. 0605-579-337,

W ramach prowadzonych dyżurów, w każdą środę od 15.00 do 17.00, konsultacje z zakresu
zarządzania nieruchomościami
oraz pomoc w znalezieniu licencjonowanych zarządców.
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JÂRG®
Kancelaria Brokerska Sp. z o.o.

N A S Z E  A TU TY :

* N EG O CJACJO W ANIE N AJKO RZYSTNIEJSZEJ OFERTY 
■ RED U K C JA KO SZTÓ W  U BEZPIECZENIA PRZY

ZACHO W ANIU SZER O KIEG O  ZAKR ESU O CHRO NY
* N IEO DPŁATNA O BSŁUG A EKSPERTÓ W  

W  DZIED ZIN IE UBEZPIECZEŃ
* PO M O C W  ORG ANIZACJI PRZETARGÓW  

NA UBEZPIEC ZEN IA  ZG O DNIE Z  USTAW Ą 
O ZAM Ó W IENIACH PUBLICZNYCH

» POM O C W  LIKW IDACJI SZKÓD

U W A G A  Z A R Z Ą D C Y !! !

PROPONUJEMY ATRAKCYJNĄ OFERTĘ:

>- Ubezpieczenia budynków 
>■ Odpowiedzialności cywilnej
>  Ubezpieczeń indywidualnych dla członków wspólnot

ul. Ślężna 148,53-111 Wrocław, 
tel. (0-71) 343 27 62 lub 64, faks 346 07 08, 
e-mail: jargo@jargo.com.pl, 
internet: www.jargo.com.pl

PRZEDSIĘBIORSTWO
FAIR PLAY

TUV
EN ISO 9001:2000

TÜV Rheinland InterCert

PPU RZOŃCA
BIURO HANDLOWE:

TEL. 355-18-44, FAX 373-44-33 
E-MAIL: RZ0NCA@RZ0NCA.C0M.PL
w w w .rzonca.com .pl

TEL.0/76 847-92-63; FAX 847-92-65

OFERUJE:

W

0RNA PCV TYPOWE i  na w y m iar  W BUDYNKACH 
0 RÓŻNORODNEJ ZABUDOWIE (BLOKI, KAMIENICE, DOMY) . 

/  OKNA W RÓŻNYCH KSZTAŁTACH I KOLORACH 
S  NAJNIŻSZE CENY ^

SYSTEM RATALNY |  j

Przedstawiciele:
u bin: P.H.U. UNIWERS - tel. 0 76/844-46-74, fax 842-19-88, ODF Bartosz Wlchrowskl - tel. 0 76/ 842-19-92,

F.H.U. „FIX" - tel. 0 76/841-53-71, 842-52-03; Legnica: P.H.U. UNIWERS - tel./fax 0 76/862-05-42;
GÓI,. Cieplice: PPHU KAZAK - tel./fax 0 75/75-51-343; Bolesławie.-.: MAXIM B - tél./fax 0 75/73-26-195;
»: ZPHU WOLPYT - tel. 0 76/870-48-08, fax 818-86-51; Glog „GRANAT” - tel. 0 76/832-16-68, 0606 20-80-76; 

DOMINO - tel. 0 /76 845-37-78, 845-48-71

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Kamieniec”
ul. Wrońskiego 14 we Wrocławiu 

tel. (71) 328 10 15, tel./fax (71) 32847 85 
Biuro czynne: poniedzialek-piątek od 8.00 do 14.00 

oraz dodatkowo w środy od 16.00 do 19.00 
http://www.ustronie.o.k.pl/kamieniec/

Budowa domków na osiedlu 
realizowana jest sukcesywnie, 
wiele osób już tam mieszka.

Oferta nowych domków
jednorodzinnych

Konkurs PZTIB 
„Dolnośląska Budowa Roku 2001” 
II miejsce w kategorii budynków 

mieszkalnych

na kameralnym osiedlu z pełną infrastrukturą (drogi, oświetlenie ulic, chodniki, energia elektryczna, woda, kanalizacja, 
blisko nowa szkoła i przychodnia lekarska, przystanki autobusowe)
10 5 0 m kw . w łasnościowa działka z przyłączam i
oddawane w stanie surowym zamkniętym z wykonaną elewacją, dojazdem i ogrodzeniem lub uzgodnionym standardzie 
różnorodne powierzchnie domków z użytkowymi poddaszami (od 154 do 233 m kw.) 
ceny zryczałtowane: 286-354 tys. zł 
płatność w ratach, ulga budowlana od zaciąga
nych kredytów, książeczka mieszkaniowa, pomoc 
przy kredycie

Oferty specjalne:
• kilka domków z możliwością przeznaczenia na siedziby firm
•  sześć domków gotowych w cenach ubiegłorocznych (z wysokim rabatem)

mailto:jargo@jargo.com.pl
http://www.jargo.com.pl
mailto:RZ0NCA@RZ0NCA.C0M.PL
http://www.rzonca.com.pl
http://www.ustronie.o.k.pl/kamieniec/

